
Rada Miejska Nowa Słupia 

Radni-Sesja 

Protokół nr 3/2023 

LXXIII Sesja w dniu 19 kwietnia 2023  

Obrady rozpoczęto 19 kwietnia 2023 o godz. 08:30, a zakończono o godz. 11:08 tego samego 

dnia. 

W posiedzeniu wzięło udział 14 członków. 

Obecni: 

1. Stanisław Cisłowski 

2. Bartosz Dutkiewicz 

3. Marcin Grzegorski 

4. Ryszard Karpiński 

5. Robert Klefas 

6. Sylwester Kozłowski 

7. Dawid Marzec 

8. Halina Misiurska 

9. Łukasz Nowak 

10. Ewa Pastuszyńska 

11. Rafał Piasecki 

12. Grzegorz Rapcia 

13. Jerzy Roman 

14. Adam Sałata 

15. Lidia Wiącek 

1. Otwarcie sesji. 

 

Przewodniczący Rafał Piasecki 

Otwieram siedemdziesiątą trzecią sesję Rady Miejskiej Nowej Słupi. Witam burmistrza 

miasta i gminy pana Andrzeja Gąsiora. Witam zastępcę burmistrza pana Włodzimierza 

Zarembę. Witam sekretarz gminy panią Agnieszkę Lewandowską. Witam skarbnik gminy 

panią Edytę Durak. Witam dyrektora Stowarzyszenia Rozwoju Wsi Świętokrzyskiej pana 

Piotra Sadłochę. Witam kierownika referatu gospodarczo-inwestycyjnego pana Marka 

Partykę. Witam obsługę rady pana Daniela Binkowskiego. Witam panów sołtysów i panie 

sołtyski, a zarazem radne i witam wszystkich przybyłych radnych na dzisiejsze spotkanie. 

 

 

2. Stwierdzenie quorum, przedstawienie porządku obrad. 

Przewodniczący Rafał Piasecki 

Wiem, że będziemy mieli sesję w trybie hybrydowym, ponieważ pani koleżanka Lidia 

Wiącek zgłosiła, że będzie się łączyła zdalnie, więc będziemy potwierdzać za każdym razem 

kworum. Przeczytam teraz porządek obrad. Punkt pierwszy otwarcie sesji, punkt drugi 

stwierdzenie kworum, przedstawienie porządku obrad. Punkt trzeci przedstawienie protokołu 

z 72 sesji Rady Miejskiej z dnia 3 marca 2023 roku. Punkt czwarty sprawozdanie burmistrza 



miasta i gminy z prac pomiędzy sesjami. Punkt piąty sprawozdanie przewodniczącego Rady z 

działań pomiędzy sesjami. Punkt szósty przedstawienie informacji na temat postępu 

wdrażania LSR prezentacji celów przedsięwzięć i warunków przyznawania dofinansowania w 

ramach naboru wniosków o udziale wsparcia na wdrażanie operacji w ramach strategii 

rozwoju lokalnego kierowanego przez Społeczność. Punkt siódmy to podjęcie uchwał. 

Podpunkt pierwszy w sprawie wieloletniej prognozy finansowej gminy Nowa Słupia na lata 

2023-2039. Podpunkt drugi w sprawie zmian w budżecie gminy na 2023 rok. Podpunkt trzeci 

w sprawie zmiany uchwały numer 73 102 przez 22 Rady Miejskiej w Nowej Słupi z dnia 29 

grudnia 2022 roku w sprawie przyjęcia gminnego programu profilaktyki rozwiązywania 

problemów alkoholowych oraz przeciwdziałania narkomanii w gminie Nowa Słupia na 2023 

rok. Podpunkt czwarty z planu dofinansowania form doskonalenia zawodowego nauczycieli 

oraz ustalenia maksymalnej kwoty dofinansowania obowiązującej w 2023 roku oraz form 

specjalności kształcenia, na które dofinansowanie jest przyznane. Podpunkt piąty w sprawie 

współdziałania z innymi jednostkami samorządu terytorialnego lub grupowego zakupu energii 

elektrycznej na lata 2024 i 2025. Podpunkt szósty w sprawie wsparcia i tej budowy pylonu 

poświęconego bohaterom Ziemi Świętego Krzyża. Podpunkt siódmy w sprawie nadania w 

drodze publicznej nazwy ulicy w miejscowości Nowa Słupia. Punkt ósmy sprawy różne. 

Punkt dziewiąty zamknięcie obrad. Jesteśmy w punkcie drugi. Bardzo proszę o potwierdzenie 

kworum. Dziękuję. Dziękuję bardzo. Informuję, że na piętnastu radnych obecnych jest 

czternastu. Mamy kworum. Nasze obrady będą prawomocne. 

 

 

Głosowano w sprawie: 

Sprawdzenie obecności.  

 

Wyniki głosowania 

OBECNY: 14, NIEOBECNY: 1 

 

Wyniki imienne: 

OBECNY (14) 

Stanisław Cisłowski, Bartosz Dutkiewicz, Marcin Grzegorski, Ryszard Karpiński, Robert 

Klefas, Sylwester Kozłowski, Halina Misiurska, Łukasz Nowak, Ewa Pastuszyńska, Rafał 

Piasecki, Grzegorz Rapcia, Jerzy Roman, Adam Sałata, Lidia Wiącek 

NIEOBECNY (1) 

Dawid Marzec 

 

 

 

3. Przedstawienie protokołu z LXXII sesji Rady Miejskiej z dnia 3 marca 2023r. 

 

Przewodniczący Rafał Piasecki 

Przechodzimy do punktu trzeciego przedstawienie protokołu z siedemdziesiątej drugiej sesji 

Rady Miejskiej z dnia trzeciego marca. Do dnia dzisiejszego nie wpłynęły żadne uwagi. Czy 

dzisiaj chciałby ktoś podnieść się co do protokołu. Nie widzę. 

 

4. Sprawozdanie Burmistrza Miasta i Gminy z prac pomiędzy sesjami. 

 

Burmistrz Andrzej Gąsior 

Dziękuję, panie przewodniczący, Wysoka Rado, szanowni państwo sołtysi, drodzy 

mieszkańcy. Sprawozdanie z pras pomiędzy sesjami od dnia 3 lutego do dnia dzisiejszego 19 



kwietnia. 5 marca Brałem udział w gminnych obchodach Dnia Kobiet, które odbyły się w 

Gminnym Ośrodku Kultury w Rutkach. 7 marca odbyłem spotkanie robocze z członkiem 

zarządu powiatu kieleckiego Stefanem Bąkiem oraz przedstawicielami klubów seniora z 

gminy Nowa Słupia w sprawie przedsięwzięcia pod tytułem Druga Powiatowa Senioriada. 

Przypomnę tylko, że ta senioriada ma się odbyć na naszym terenie, na terenie gminy Nowa 

Słupia. 8 marca brałem udział w zebraniu sprawozdawczym Banku Spółdzielczego w Nowej 

Słupi. 9 marca brałem udział w posiedzeniu Rady Społecznej Samodzielnego Publicznego 

Gminnego Zakładu Opieki Zdrowotnej w Nowej Słupi. 9 marca odbyłem spotkanie robocze w 

Urzędzie Miasta i Gminy w Nowej Słupi z wojewodą świętokrzyskim Zbigniewem Koniuszy. 

10 marca brałem udział w spotkaniu z marszałkiem województwa świętokrzyskiego 

Andrzejem Będkowskim oraz prezesem regionalnej organizacji turystycznej Marcinem 

Piętakiem. Spotkanie zostało połączone z wizytacją placu budowy Parku Dziedzictwa Gór 

Świętokrzyskich Łysa Góra. 10 marca brałem udział w spotkaniu roboczym z sołtysami 

naszej gminy. 12 marca brałem udział w zebraniu sprawozdawczym OSP Nowa Słupia. 13 

marca odbyłem spotkanie robocze z wicemarszałek Wojska Świętokrzyskiego Renatą Janik. 

15 marca brałem udział w wyjazdowym odbiorze samochodu strażackiego MAN dla jednostki 

OSP Sosnówka z placówki Państwowej Straży Pożarnej Smilnika. 15 marca bram udział w 

uroczystości przyjęcia na stan samochodu strażackiego MAN w jednostce OSP w Sosnówce. 

16 marca bram udział w zebraniu roboczym Związku Gmin Gór Świętokrzyskich Bielina. 17 

marca bram udział w posiedzeniu Komisji Oświaty Rady Miejskiej. 17 marca odbyłem 

spotkanie z mieszkańcami budynku przy ulicy Górniczej w Rutkach w sprawie 

poinformowania o zbliżającym się remoncie budynku. 19 marca brałem udział w zebraniu 

sprawozdawczym OSP Sosnówka. 20 marca odbyłem spotkanie robocze z dyrektorem firmy 

ETS SA z Kielc. 21 marca odbyłem spotkanie robocze z komendantem po sterunku policji w 

Bodzętynie. 22 marca brałem udział w uroczystym koncercie pieśni pasyjnych na Świętym 

Krzyżu. 23 marca brałem udział w spotkaniu słowackim Słowactwa Bartoszowiny. 24 marca 

brałem udział w posiedzeniu Komisji Oświaty Rady Miejskiej. 24 marca odbyłem spotkanie 

robocze z członkiem zarządu Urzędu Marszałkowskiego Tomaszem Jamka. 24 marca abram 

udział w podsumowaniu rozdaniu nagród w Gminnym Konkursie Wiedzy Pożarniczej w 

Szkole Podstawowej w Rutkach. 25 marca brałem udział w zebraniu sprawozdawczym OSP 

Włochy. 25 marca abram udział w zebraniu sprawozdawczym OSP Stara Słupia. 26 marca 

bram udział w zebraniu sprawozdawczym OSP Paprocice. 26 marca bram udział w spektaklu 

teatralnym Żabula w GOK-u Wrótkach. 27 marca bram udział w posiedzeniu Komisji 

Mieszkaniowej Rady Miejskiej. 27 marca odbywam spotkanie robocze z przedstawicielami 

firmy Budomont, realizujących budowę sieci kanalizacyjnej miejscowości Jeziorko Dębno 

wraz z oczyszczalnią ściegów. 27 marca odbyłem spotkanie robocze z przedstawicielami 

gminych jednostek GSP. 28 marca brałem udział w posiedzeniu Rady Seniorów. 28 marca 

brałem udział w spotkaniu przedświątecznym w Urzędzie Wojewódzkim zorganizowanym 

przez wojewodę świętokrzyskiego. 29 marca brałem udział w konferencji popularnonaukowej 

w Archiwum Państwowym w Kielcach dotyczącej dziedzictwa Świętego Krzyża. 30 marca 

odbyłem spotkanie robocze z dyrektorami szkół prowadzonych przez gminę, jako organ 

prowadzący w sprawie arkuszy organizacyjnych na rok szkolny 2023-2024. 30 marca 

odbyłem spotkanie robocze z przedstawicielami powiatowego Urzędu Pracy w Kielcach. 30 

marca brałem udział w uroczystym podpisaniu umowy na założenie spółdzielni, umowy na 

założenie spółdzielni energetycznej z firmą ETSA w obecności kieleckich mediów w sali 

konferencyjnej Urzędu Gminy. 30 marca brałem udział w spotkaniu przedświątecznym klubu 

seniora Ostoja w Świetlicy w Nowej Słupi. 31 marca brałem udział w uroczystym podpisaniu 

umowy w siedzibie Związku Gmin Głów Świętokrzyskich w Bielinach na uruchomienie linii 

turystycznej na trasie Nowa Słupia-Bieliny-Chuta-Szklana-Święta Katarzyna-Bodzęty. 4 

kwietnia brałem udział w uroczystości pożegnania wieloletniego pracownika szkoły 



podstawowej w Nowej Słupi w związku z przejściem na emeryturę. 6 marca odbyłem 

nagranie radiowe dla Radio Kielce dotyczące postępów na budowie parku dziedzictwa w 

Nowej Słupi. 6 kwietnia odbyłem spotkanie robocze z dyrektorem oddziału radomskiego 

Polskich Wód w Radomiu. 12 kwietnia uczestniczyłem w podpisaniu w Urzędzie Gminy 

umowy z firmą Hotex na termomodernizację budynku Szkoły Podstawowej w Jeziorku. 15 

kwietnia brałem udział w uroczystościach rocznicowych 50. Zjazdu Przewodników 

Świętokrzyskich, które odbyły się w Kieleckim Wojewódzkim Domu Kultury. 15 kwietnia 

brałem udział w uroczystościach 25-lecia istnienia Grupy Wsparcia Emeryk. 17 kwietnia 

brałem udział w uroczystości 5-lecia istnienia Fundacji im. Stefana Artwińskiego w Kielce. 

18 kwietnia brałem udział w posiedzeniu Stałych Komisji Rady Miejskiej, 18 kwietnia to było 

spotkanie robocze z dyrektorem Szkoły Podstawowej w Starej Supi oraz przedstawicielami 

kół Gospodyń Wiejskich. Dziękuję bardzo.  

 

Przewodniczący Rafał Piasecki 

- Dziękuję bardzo. Okej, dobra, bardzo proszę kolega Sylwester Kozłowski ma pytania.  

 

Radny Sylwester Kozłowski 

- Bardzo dziękuję Panie Przewodniczący. Panie Burmistrzu mam pytanie w sprawozdaniu. 

Powiedział Pan o spotkaniu z dyrektorem Zarządu Wód Polskich. Pytanie, czy był poruszany 

wątek regulowania tych rzek, które są w zarządzie wód polskich i szczególnie chodzi mi o 

rzeki właśnie tam przy okolicy oczyszczalni ścieków, której budujemy w Mirocicach. Mamy 

problem z bobrami, non-stop są tamowane te rzeki. Mieliśmy zrobiony fragment i co z dalszą 

częścią? Dziękuję.  

 

Burmistrz Andrzej Gąsior 

- Dziękuję bardzo za to pytanie, bo faktycznie w sprawozdaniu przedstawiłem to o tym 

spotkaniu. To spotkanie odbyło się właśnie w tym celu, aby te sprawy, które Państwo 

przedstawiacie jako radni, a więc uregulowanie rzeki Pokrzywianki na całym praktycznie 

odcinku Łącznie z dwoma tamami, które są w stanie krytycznym, można powiedzieć, czyli na 

Włochach oraz w Rudkach, plus do tego pozwolenia, które mamy tutaj na budowę dróg. 

Wiemy, że te dokumenty się przeciągają, więc dotyczyło to trzech spraw. Uregulowania 

rzeki, możliwości naprawy, remontu tam na rzece Pokrzywiance oraz pozwoleń 

wodnoprawnych. Umówiłem się z dyrektorem, że spotkalibyśmy się na terenie naszej gminy 

na taką wizytację, ponieważ być może dyrektor nie jest można powiedzieć na tym stanowisku 

długo i dopiero z pewnymi rzeczami się zapoznaje. Ale z tego, co zapewniał, mówi, że pewne 

sprawy, jeżeli chodzi o działalność Polskich Wód, no jest troszkę wyprostowana, ponieważ 

instytucja jest nową, powstała i było wiele kłopotów z kadrą, więc z tego tytułu wynikały 

różnego typu opóźnienia. Umówiłem się z panem dyrektorem, że spotkamy się na terenie 

naszej gminy. Będę apelował, żeby to spotkanie było jak najwcześniej. No i żeby po prostu 

ten stan pokazać. Ja pokazałem zdjęcia. Pozwoliłem sobie na pokazanie zdjęć z terenu naszej 

rzeki, po prostu w jakim stanie to jest. No i prosiłem o interwencję, żeby po prostu 

systematycznie jakieś prace były wykonywane, tym bardziej, że jest to rzeka, która jest, 

można powiedzieć, bardzo ważną rzeką dla zbiornika Wiury. A zbiornik Wiury stanowi 

jednak bardzo poważną inwestycję, która jest oczkiem w głowie jeżeli chodzi o polskie wody, 

więc myślę, że taka wizyta odbędzie się na naszym terenie. No i będę chciał, aby po prostu 

panu dyrektorowi to pokazać. Jeżeli ktoś będzie chciał tu z rady uczestniczyć w tym, no to też 

poproszę o to, żeby taka wiedza była przekazana, bo myślę, że im jest szersza wiedza i po 

prostu pan dyrektor ma więcej sygnałów od społeczeństwa, no to tym bardziej pochyli się nad 

tematem. Mam sygnał taki, że były pewne zaniedbania, jeżeli chodzi o stan po przekazaniu, 

kiedy były przekształcenia własnościowe na takich obiektów na przykład jak tamy, no że one 



na przykład nie są wpisane w tej chwili w stan posiadania polskich wód, czyli ktoś kiedyś 

zaniedbał po prostu przekazanie tych urządzeń czy tych obiektów, kiedy były przekształcenia 

własnościowe i będziemy musieli się styknąć z takim tematem, że będziemy musieli po prostu 

to jakby uzupełniać. Dziękuję bardzo.  

 

Przewodniczący Rafał Piasecki 

- Dziękuję bardzo panie burmistrzu jak będzie takie spotkanie data ustalona to bardzo proszę 

o informację na pewno z radnych ktoś będzie chciał brać udział w tym spotkaniu i jeszcze 

moje też pytanie co z pozwoleniami wodnoprawnymi na budowę tych dróg powiatowych bo 

to chyba to dotyczyło to spotkanie czy czy będą wydane te pozwolenia czy I przejście w słupi, 

tak, bo tu mi kolega jeszcze podpowiada, czy też była mowa o tym?  

 

Burmistrz Andrzej Gąsior 

- O przejściu akurat, może ten temat gdzieś mieliśmy, że tak powiem, no nie był poruszany, 

ale on będzie poruszony tu jak Pan Dyrektor przyjedzie, natomiast jeżeli chodzi o pozwolenia, 

one są na dobrej drodze. Na dobrej drodze i Pan Dyrektor tu obiecał, że tematowi się przyjrzy 

i że będzie to w terminie.  

 

Przewodniczący Rafał Piasecki 

- Dziękuję bardzo. Kolega Marcin Grzegorski, bardzo proszę.  

 

Radny Marcin Grzegorski 

- Dziękuję. Do tego tematu, o którym teraz koledzy rozmawiali. Mówi Pan o tamie w 

Rudkach i Włochach. Głównie chodzi mi o tamę w Rudkach, bo tam kiedyś mieliśmy 

oczyszczalnię przy tej tamie. I czy jest możliwość założenia na przykład przy tamie turbiny 

elektrycznej, z której moglibyśmy pozyskiwać prąd i to by był jakiś zysk dla naszej gminy. 

Czy takie rozmowy też są przeprowadzane odnośnie zgody odnośnie wód polskich do 

założenia takiej turbiny.  

 

Burmistrz Andrzej Gąsior 

- Ja myślę, że ten temat jest przed nami, dlatego że ten obiekt nie został wpisany w stan 

posiadania ani starostwa powiatowego, ani polskich wód. Więc jesteśmy na drodze takiej, że 

musimy po prostu upomnieć się o to, aby ten obiekt był wpisany w stan posiadania wód. Ja z 

panem dyrektorem jestem mówiony na wizytację tego obiektu, bo o tym, o czym mówimy, no 

to wiadomo, że to jest, to jest teren polskich wód i to jest, jeżeli my byśmy chcieli tam jakąś 

inwestycję przeprowadzić, musielibyśmy uzyskać zgodę. Natomiast być może polskie wody 

by chciały taką również inwestycje przeprowadzić. Musimy po prostu spotkać się na terenie i 

pokazać jak to wygląda.  

 

Radny Marcin Grzegorski 

- Dziękuję. Panie burmistrzu jeszcze jedno pytanie odnośnie spółdzielni elektrycznej. Tam 

Pan mówił, że było takie spotkanie. Na czym to będzie polegało? Chciałbym wiedzieć.  

 

Burmistrz Andrzej Gąsior 

- Gmina Nowa Słupia podpisała umowę z firmą ETS na utworzenie spółdzielni energetycznej, 

ponieważ w nowej perspektywie jest możliwość pozyskiwania pieniędzy dodatkowych, jeżeli 

jest przynależność do spółdzielni energetycznej lub do klastra energetycznego, pozyskiwania 

dodatkowych środków i są to środki imiennie skierowane właśnie na, między innymi na 

spółdzielnię. I nasza gmina przystąpiła do tego projektu, do utworzenia takiej spółdzielni, 

Będzie się to wiązało z tym, że będziemy mieli sporo oszczędności wynikające ze zwolnień, 



które spółdzielnia energetyczna ma. Informowaliśmy o tym na spotkaniu i jest dosyć obszerny 

artykuł, jeżeli chodzi o wypowiedź tutaj naszą przy podpisaniu umowy, więc jeżeli ktoś by 

chciał sięgnąć po jakieś szczegóły, no to odwołuję się do tego artykułu. Natomiast będzie to 

bardzo korzystne dla gminy, wyliczyliśmy, że na dzień dzisiejszy przy dzisiejszych cenach 

Jest to oszczędność w granicach około 130 tysięcy złotych rocznie, wynikająca z 

przynależności do spółdzielni energetycznej.  

 

Radny Marcin Grzegorski 

- Dziękuję. Rozumiem to, że po prostu te fotowoltaiki, które mamy na terenie gminy, 

będziemy mogli sumować te wszystkie tą energię, którą skumulujemy i po prostu z jednego 

licznika tak by w sumie to odliczyć, tak?  

 

Burmistrz Andrzej Gąsior 

- Chodzi o to, że spółdzielnia energetyczna będzie zarządzała energią na terenie całej naszej 

gminy. Wiemy o tym, że na przykład mamy fotowoltaikę na przykład w szkole, prawda? 

Szkoła nie pracuje w wakacje. Będzie to trafiało do ogólnej jakby, do ogólnej puli i będzie to 

rozliczane na tych instalacjach, które po prostu będą zarządzane przez nas jako gminę.  

 

Radny Marcin Grzegorski 

- Dziękuję. z tego co wiem, to bardzo dobrze rozwiązanie. Gratuluję.  

 

Przewodniczący Rafał Piasecki 

- Dziękuję. Jeszcze kolega Grzegorz Rapcia prosi o głos. Bardzo proszę.  

 

Radny Grzegorz Rapcia 

- Ja jeszcze chciałem się odnieść odnośnie tych bobrów, bo tam na jednej z poprzednich sesji 

Sołtys, no zgłaszał ten problem zalewania łąk przez te tamy, które tworzą bobry. No i chodzi 

mi też o ten odcinek tam w Jeziorku, no żeby tam też zrobić porządek z tymi krzakami, no bo 

bobry są pod ochroną, z tym się nic nie da zrobić. No i żeby z dyrektorem też na ten temat 

rozmawiać, bo no ten problem będzie narastał, a no szkody są duże. Dziękuję.  

 

Przewodniczący Rafał Piasecki 

- Dziękuję bardzo. Myślę, że już rozbudujemy ewentualnie ten temat w sprawach różnych, a 

teraz przejdziemy już do porządku obrad 

 

 

5. Sprawozdanie Przewodniczącego Rady Miejskiej z działań pomiędzy sesjami. 

 

Przewodniczący Rafał Piasecki 

Przechodzimy do punktu piątego, sprawozdanie przewodniczącego Rady Miejskiej z działań 

pomiędzy sesjami. 5 marca uczestniczyłem w uroczystościach z okazji Dnia Kobiet w Domu 

Kultury w Rudkach. 9 marca uczestniczyłem w posiedzeniu Rady Społecznej Samodzielnego 

Publicznego Gminnego Zakładu Opieki Zdrowotnej. 10 marca brałem udział w spotkaniu 

dotyczącym wywozu ścieków ze zbiorników bezodpływowych na terenie gminy naszej. 12 

marca uczestniczyłem w zebraniu sprawozdawczym Ochotniczej Straży Pożarnej w Nowej 

Słupi. 14 marca brałem udział w zebraniu lokalnej organizacji turystycznej, która odbyła się 

w Świętej Katarzynie. 15 marca w OSP Sosnówka odbieraliśmy samochód strażacki MAN. 

17 marca uczestniczyłem w posiedzeniu Komisji Oświaty. 19 marca uczestniczyłem w 

zebraniu sprawozdawczym OSP Sosnówka. 24 marca kontynuacja posiedzenia Komisji 

Oświaty, bo ona była przerwana i kontynuowana była dopiero w następnym tygodniu. 25 



marca uczestniczyłem w zebraniu sprawozdawczym OSP Stara Słupia. 26 marca 

uczestniczyłem w zebraniu sprawozdawczym OSP Paprocice. 28 marca brałem udział w 

posiedzeniu Rady Seniorów. 18 kwietnia uczestniczyłem w komisjach stałych Rady 

Miejskiej. Oczywiście cały czas były pełnione dyżury w każdy czwartek. Przez 

przewodniczącego oraz wiceprzewodniczących przygotowywałem również materiały do sesji 

i komisji. Dziękuję bardzo. Przechodzimy do punktu szóstego. Bardzo proszę.  

 

Radny Marcin Grzegorski 

- Dziękuję. Panie przewodniczący, na dyżurach. Czy były jakieś poruszane tematy odnośnie 

mieszkańców? Wiem, że jakieś tam zgłaszane były problemy. Jeden z mieszkańców, który 

prowadzi tutaj firmę, na naszym terenie ma skład węgla, był tam w jakiejś sprawie. Mógłby 

pan rozszerzyć, odnośnie czego była ta sprawa?  

 

Przewodniczący Rafał Piasecki 

- Tak, był pan, który jest przedsiębiorcą ma skład węgla na terenie naszej gminy, przedstawił 

swoje stanowisko, ma to stanowisko przedstawić na piśmie i wtedy myślę, że, bo nie jestem w 

stanie przytoczyć jego w tej chwili słowa, nie chciałbym przekłamywać, natomiast jak 

przedstawi pismo, na pewno wpłynie ono do Biura Obsługi Rady i w tej później kolejności do 

każdego radnego. A sprawa dotyczy dystrybucji węgla na terenie naszej gminy, ten węgiel tak 

zwany rządowy. Dziękuję. Przechodzimy do punktu piątego, szóstego, przepraszam, 

przedstawienie informacji na temat postępu wdrażania LSR i tutaj oddam już głos panu 

Piotrowi Sadłosze. Bardzo proszę, panie dyrektorze.  

 

 

 

6. Przedstawienie informacji na temat postępów wdrażania LSR, prezentacji celów, 

przedsięwzięć i warunków przyznawania dofinansowania w ramach naborów wniosków o 

udzielenie wsparcia na wdrażanie operacji w ramach strategii rozwoju lokalnego kierowanego 

przez społeczność 

 

Dyrektor LGD Łagów Piotr Sadłocha 

- Szanowny Panie Przewodniczący, Szanowny Panie Burmistrz, Szanowni Panie i Panowie 

Radni, dziękuję, że mogę jak co roku przedstawić sprawdzanie z naszej działalności i 

informacje co będziemy robili w najbliższym czasie. W roku ubiegłym przeprowadziliśmy w 

sumie cztery nabory. Pierwszy dotyczył wsparcia na zakładanie działalności gospodarczej. 

Tutaj mieliśmy kwotę ponad 262 tys. euro. Z gminy Nowa Słupia, w gminie Nowa Słupia 

jednostka dostała dofinansowanie 60 tysięcy złotych na uruchomienie działalności 

gospodarczej. Kolejny nabór, jaki prowadziliśmy dotyczył rozwoju firm. Mieliśmy do 

dyspozycji kwoty ponad 148 tysięcy euro. Z Nowej Słupie nie mieliśmy żadnych złożonych 

wniosków. Generalnie w dwóch naborach wszyscy, którzy składali wnioski otrzymywali 

dofinansowanie. Następne nabory były skierowane do gmin. Pierwszy dotyczył infrastruktury 

rekreacyjnej. Tutaj mieliśmy kwotę przeznaczoną na ten cel 164 tysiące, ponad 164 tysiące 

euro. Z gminy Nowa Słupia został wybrany wniosek dotyczący budowy skateparku w 

Rudkach na kwotę 148 390 zł. I drugi konkurs był skierowany dotyczący infrastruktury 

kulturalnej. Tutaj nie mieliśmy wniosku z gminy Nowa Słupia, ale to z tego tytułu, że w 

obydwu konkursach mieliśmy pule środków w sumie, proszę Państwa, 200, chyba 212 tysięcy 

euro i ta pola środków była podzielona po równo dla każdej gminy. To gminy decydowały, 

czy składają wniosek na infrastrukturę rekreacyjną, czy na kulturalną. Także to nie było tak, 



że gmina nie chciała, tylko po prostu na oba konkursy mieliśmy jedną pulę środków i gminy 

same decydowały, na którą infrastrukturę złożą wniosek. W sumie do tej pory, ponieważ to 

były prawie ostatnie konkursy, konkurs, aha, jeszcze mieliśmy konkurs, który jest 

zakończony, teraz go procedujemy. To są granty dla organizacji pozarządowych. Dostępną 

pulę środków mieliśmy 200 tysięcy złotych. Z gminy Nowa Słupia wpłynął jeden wniosek na 

kwotę 39 tysięcy 500 złotych ze Stowarzyszenia Zdrowy Człowiek Emeryk i to będzie 

wydarzenie sportowe w okolicach Dymarek, z tego co pamiętam, jakieś biegi i jeszcze parę 

jakichś wydarzeń takich związanych z ekologią w szkołach. Później, tak jak mówiłem, to były 

prawie ostatnie konkursy, jakie mieliśmy do przeprowadzenia w tym okresie programowania. 

Do tej pory w ramach konkursów skierowanych do przedsiębiorców w gminie Nowa Słupia 

przeznaczyliśmy kwotę 1,231,000 złotych z jakimś tam drobnym hakiem. To były pieniądze 

zarówno na premię, jak i na wsparcie istniejących firm. I chyba z tego co pamiętam, to tylko 

w gminie Pawłów było więcej pieniędzy na dofinansowanie. Także tutaj bardzo dużo 

wniosków mieliśmy z państwa gmin. I jeżeli chodzi o infrastrukturę kulturalną i rekreacyjną, 

to kwota dofinansowania wynosiła 747 tysięcy złotych z jakimiś tam drobnymi hakami. W 

tym roku proszę Państwa mamy zaplanowane trzy nabory. Pierwszy będzie termin składania 

wniosków 15 lipca i to będzie ostatni konkurs na wsparcie osób, które chcą założyć firmę. 

Także jeżeli ktoś, Państwo wiedzą o kimś z, jakichś mieszkańców z gminy Nowa Słupia, że 

chciałby dostać takie dofinansowanie, to proszę przekazywać tą informację, to będzie już 

ostatni nabór. Są ostatnie Pieniądze, jakie mamy do dyspozycji w tym okresie 

programowania. Tak naprawdę w nowym okresie programowania nie będziemy mieli 

pieniędzy na przedsiębiorczość. Więc to są naprawdę ostatnie pieniądze. Do dyspozycji 

będziemy mieli 220 tysięcy euro. Kwota dofinansowania jest 80 tysięcy złotych. Dotychczas 

mieliśmy 60 tysięcy złotych, ale ze względu na infrastrukturę podnieśliśmy tą kwotę 

dofinansowania. Tym bardziej, że zdajemy sobie sprawę, że jeżeli będzie podpisywana 

umowa z taką sumą, to znowu jakieś 4-5 miesięcy przy tej inflacji, to tak naprawdę to można 

powiedzieć, że te 80 tysięcy jest mniej więcej tyle warte, co 50 tysięcy rok czy dwa lata temu. 

Więc zdajemy sobie sprawę, że nie jest to dużo. w stosunku do tego, co mieliśmy w zeszłym 

roku, bo dawaliśmy wtedy około 60 tysięcy złotych dofinansowania. te pieniądze 

przedsiębiorca może przeznaczyć na zakup sprzętu, urządzeń, oprogramowania, wszelkiego 

wyposażenia niezbędnego do prowadzenia działalności gospodarczej. Warunek jest taki, że to 

muszą być rzeczy nowe. to nie może być nic starego. Dofinansowanie, jest to ryczałt, 

dofinansowanie jest w 100%. W ciągu miesiąca od podpisania umowy z marszałkiem osoba 

dostaje 80% dofinansowania, 20% musi wyłożyć swoich środków, które ma zwracane po 

złożeniu wniosku o płatność i przejściu kontroli pozytywnie jest 100% dofinansowania. 

Osoba, która ubiega się o dofinansowanie musi pamiętać, że dofinansowanie jest związane z 

utworzeniem miejsca pracy, przy czym jeżeli wniosek składa osoba, która pracuje, ma gdzieś 

zatrudnienie, to ta osoba musi w tej nowej firmie zatrudnić kogoś na pełny etat i odprowadzać 

od tej osoby składki ZUS. Jeżeli ta osoba zakłada dla siebie firmę i ta osoba będzie w tej 

firmie pracowała, to ta osoba, to wtedy etat nie trzeba odprowadzać, także to jest bardzo 

ważne. Obowiązuje okres utrzymania tej firmy przez 3 lata, tak samo obowiązuje zasada 

utrzymań, trwałości projektu, czyli wszystko co jest kupione, no też nie można od razu 

sprzedać, ta trwałość jest 5-letnia. Więc to są takie warunki brzegowe. Jeżeli chodzi o ten 

konkurs, to tyle. W czerwcu będziemy robili spotkania szkoleniowe, zawsze tyle, że je robimy 

w każdej gminie, więc tutaj zapraszam do śledzenia naszych stron i oczywiście od sołtysów 

państwa radnych proszę o rozpowszechnianie tej informacji. Jak mają państwo jakieś pytania 

do tego konkursu to bardzo proszę, a po pytaniach jeszcze tam powiem parę rzeczy co jeszcze 

będziemy robili w tym roku.  

 



Przewodniczący Rafał Piasecki 

- Dziękuję bardzo. W takim razie otwieram dyskusję. Bardzo proszę, ktoś z radnych chciałby 

zabrać głos. bądź sołtysów odnośnie tych punktów. Nie widzę.  

 

Dyrektor LGD Łagów Piotr Sadłocha 

- Dobrze, jeżeli nie ma pytań, to proszę Państwa, będziemy prowadzili jeszcze dwa konkursy.  

 

Burmistrz Andrzej Gąsior 

- Przepraszam, że akurat, ale przyszło mi do głowy, jeżeli ktoś chciałby założyć działalność, 

ale odkupuje od kogoś firmę. Nie ma możliwości, to mówi Pan o nowych rzeczach.  

 

Dyrektor LGD Łagów Piotr Sadłocha 

- W tym okresie nie spotkałem się z czymś takim, żeby ktoś przejmował firmę i w związku z 

tym bym nie ryzykował, bo jak jest to pierwszy raz przypadek, to zawsze są problemy, a to 

jest koniec okresu programowania. Tak naprawdę, to też zapomniałem o tym powiedzieć, 

przedsiębiorca musi złożyć wniosek o płatność do czerwca dwudziestego czwartego roku, 

więc to nie jest dużo czasu, to inwestycje trzeba szybko zrobić, więc najlepiej, jak to są proste 

inwestycje, nawet nie budowlane, bo przy budowlance zawsze pojawiają się jakieś 

opóźnienia, więc dobrze byłoby, że to były inwestycje na zasadzie zakupu sprzętu, urządzeń, 

czegoś, co rzeczywiście nawet nie czeka na dostawę zbyt długo.  

 

Radny Bartosz Dutkiewicz 

- Mam pytanie takie, czy to dofinansowanie dotyczy tylko stricte całkowicie nowo 

zakładanych firm, czy jeśli firma istnieje, a chce otworzyć zupełnie co innego, jakieś odrębne 

przedsięwzięcie, to też może się starać, czy tylko…  

 

Dyrektor LGD Łagów Piotr Sadłocha 

- Zasada jest taka, że dofinansowanie może się, to jest na założenie firmy, tak. Więc jeżeli 

ktoś prowadzi jako działalność jednoosobowa, jeżeli zamknie firmę, w ciągu 3 miesięcy przed 

złożeniem wniosku, to teoretycznie może dostać pieniądze na otwarcie nowej firmy. Ale to 

trzeba odliczyć, bo zgodnie z prawem po COVID-zie weszły takie przepisy, które pozwalają 

osobom, które ze względu na sytuację COVID-ową i inną, jaką mamy w gospodarce, 

zamknęły swoją działalność i chcą założyć nową, no to musi być 3-miesięczna przerwa. 

Wcześniej ta przerwa musiała być roczna. Ona w trakcie pandemii została skrócona do trzech 



miesięcy, więc to jest jedyne wyjście. Jeżeli ktoś prowadzi działalność i będzie prowadził, a 

chce założyć drugą, nie ma takiej opcji. Dobrze, to ja dokończę jeszcze to, co będziemy robili 

w tym roku i tak naprawdę w nowym okresie programowania. Dla gmin będziemy mieli 

jeszcze jeden konkurs, to będzie konkurs na opracowanie koncepcji Smart Village. Chodzi o 

to, że w przyszłym okresie programowania w budżecie LSR ministerstwo wprowadziło taki 

zapis, warunek, że maksymalnie 40% budżetu LSR może być przeznaczone na inwestycje 

gminne. Ministerstwo, zrobiło było tylko jeden wyjątek. Jeżeli inwestycja gminna wynika z 

koncepcji smart village, to nie jest brane pod uwagę do tego limitu. I żeby obejść ten 

warunek, to zrobimy dla każdej gminy kilka koncepcji smart village. To jest plan odnowy 

miejscowości. To jest coś podobnego do planu odnowy miejscowości, czyli u państwa, z tego 

co pamiętam, to było między innymi remont remizy i wyposażenie remizy w Nowej Słupi, 

było w ramach planu odnowy miejscowości, planu odnowy wsi, programu odnowy wsi 

robione, więc to są też takie inwestycje różne infrastrukturalne. No tylko teraz to zostały 

nazwane koncepty smart village, bo jest to związane trochę z wykorzystaniem technologii 

informatycznych. Także ten konkurs zrobimy dla gmin w tym roku po to, żeby nie mieć 

limitów środków na przyszły okres programowania. Proszę Państwa, to, co jeszcze w tym 

roku robimy, to przygotowujemy się do nowego okresu programowania. Do 7 czerwca 

musimy złożyć w Urzędzie Marszałkowskim naszą nową strategię na lata 23-27. W 

przyszłym tygodniu mamy ostatnie takie spotkanie konsultacyjne z gminami. Dotychczas 

mieliśmy tutaj u Państwa w gminie 3 takie spotkania z sołtysami, z radnymi, z organizacjami 

pozarządowymi i też z przedstawicielami Młodzieżowej Rady Miasta i Gminy Nowa Słupia. 

Mieliśmy też spotkania z wójtami burmistrzami u nas w gminie i też takie indywidualne 

spotkania z wójtami i burmistrzami. Po tych spotkaniach przyjęliśmy, że będziemy 

finansowali 4 przedsięwzięcia w strategii. Niestety w nowym okresie programowania 

będziemy mieli mniej pieniędzy. Nasza strategia zależy, budżet naszej strategii zależy od 

liczby mieszkańców. W naszych siedmiu gminach spadła niestety liczba mieszkańców. 

Zresztą jak w każdej praktycznie gminie wiejskiej, która nie sąsiaduje z dużym miastem. Jak 

gminy wiejskie sąsiadują z dużym miastem, to jest tendencja odwrotna mieszkańcy miast. 

osiedlają się w tych obwarzankach i tam wzrasta liczba. U nas ta liczba mieszkańców spadła 

chyba nawet około 10%, w niektórych gminach to nawet więcej. Więc z tego tytułu 

wpadliśmy w nowy próg i dostajemy około jednego miliona złotych mniej pieniędzy na nowy 

okres programowania. To jest bardzo dużo, bo mniej więcej tyle mieliśmy pieniędzy na 

przykład na wsparcie osób, które chciałyby zakładać firmy. I w związku z tym, że i mniejszy 

budżet, i inflacja, i tak naprawdę inwestycje będą dopiero realizowane w 2025 roku. Więc 

doszliśmy do wniosku, że przy tym okrojonym budżecie, gdybyśmy chcieli dawać pieniądze 

też na rozwój firm, dla firm, to okazałoby się, że średnio, średnio na każdą gminę by 

starczało, może na, dla dwóch przedsiębiorców. Nie sądzę, że więcej. Może w którejś gminie 

byłoby jeden przedsiębiorca, w innej gminie trzech powiedzmy, ale średnio na każdą naszą 

gminę, może na dwóch. Tak jak Państwo słyszeli, przed chwilą, w tym okresie 

programowania, milion dwieście tysięcy dostały osoby z gminy Nowa Słupia na wsparcie, na 

otworzenie, bądź na rozwój firmy, czyli to było kilkanaście osób, do dwudziestu, czyli można 

powiedzieć, że prawie w każdym sołectwie jest jakaś firma, która dostała od nas wsparcie. W 

przyszłym okresie to byłaby jedna, dwie osoby na całą gminę. Uznaliśmy w związku z tym, 

że nie zrobimy tego wsparcia dla firm, ponieważ to nie będzie zauważone społecznie w ogóle. 

To wsparcie, że te środki przekażemy na inwestycje gminne, i też na wsparcie organizacji 

pozarządowych. W związku z tym będziemy mieli cztery przedsięwzięcia. Pierwszy to jest 

rozwój infrastruktury turystycznej. To będą pieniądze z Regionalnego Programu 

Operacyjnego, Fundusz Europejski dla województwa świętokrzyskiego, Europejski Fundusz 

Rozwoju Regionalnego. Tutaj mamy kwotę średnią na każdą gminę, 27 tysięcy euro. Ta 

kwota też zależy od liczby mieszkańców. Mamy w naszym w naszym LGD taką, a nie inną 



liczbę mieszkańców, więc taka, a nie inna kwota nam przypada. Więc to nie są duże 

inwestycje, to są inwestycje w jakąś infrastrukturę rekreacyjną, turystyczną. Drugie 

przedsięwzięcie jest związane z rozwojem małej infrastruktury publicznej. My mówimy tutaj 

znowu też o infrastrukturze rekreacyjnej, sportowej i kulturalnej. Tutaj budżety wspólnie z 

wójtami, burmistrzami ustaliliśmy, żeby będą zależały od liczby mieszkańców. Dotychczas 

dzieliliśmy te nasze budżety po równo. Na nowy okres programowania padła taka decyzja, że 

każda gmina będzie miała gwarantowane 500 tysięcy złotych, co w przypadku akurat w 

Nowej Słupi nie ma znaczenia. Pozostała część budżetu będzie proporcjonalna do liczby 

mieszkańców i z tego co pamiętam to największy mamy Pawłów, później jest chyba Nowa 

Słupia, więc proporcjonalnie dla państwa z tego naszego przyszłego budżetu będzie najwięcej 

środków. Pozostałe dwa przedsięwzięcia związane są, jedno dotyczy ochrony dziedzictwa 

kulturowego i przyrodniczego. I tutaj myślimy o grantach dofinansowaniu przede wszystkim 

dla kół gospodyń wiejskich. Ich powstało bardzo dużo, tutaj u Państwa w Nowej Słupi jest 

bardzo sporo prężnie działających kół gospodyń wiejskich, więc jak one przez te cztery lata 

będą miały jakieś pieniądze na swoją działalność. To też odciąży gmin, budżety gminne. 

Zresztą taka była nasza umowa z wójtami burmistrzami gdzieś tam na samym początku 

konsultacji. Już mamy taką a nie inną sytuację w budżetach gminy, żeby odciążyć gminy w 

finansowaniu takiej działalności społecznej, to lokalna grupa działania weźmie to na siebie i 

bardzo większość chyba naszych gmin pewną część środków przeznacza też na 

funkcjonowanie, na działalność KGW. Więc takie będzie no działanie ochrona dziedzictwa 

kulturowego i przyrodniczego. Drugie działanie dotyczy wsparcia grup w niekorzystnej 

sytuacji. I zgodnie z definicją Ministerstwa Rolnictwa, ponieważ no to Ministerstwo 

Rolnictwa w planie strategicznym zdefiniowało tą grupę, my ją trochę zawęziliśmy, bo też no 

nie mamy dużo środków, więc nie bylibyśmy w stanie wszystkich grupy wspierać, ale no też 

powiedzmy sobie szczerze, jak Ministerstwo tam wymienia, że bezrobotni są taką grupą, My 

widzimy, że tak naprawdę w naszych gminach, jak ktoś jest bezrobotny, to najczęściej chce 

być bezrobotnym i nie opłaca mu się pracować, iść do pracy. Jego się nigdy nie przekona, 

żeby poszedł do pracy, więc uznaliśmy, że te grupy to będą osoby młode, czyli do 25 roku 

życia. I tutaj my myślimy o finansowaniu działalności, prowadzenia różnych zajęć dla dzieci i 

młodzieży, ale przede wszystkim takich zajęć odciągających dzieci od komputerów i 

smartfonów, żeby one wyszły z tych domów, żeby pograły w piłkę, Ja mam syna w wieku 9 

lat i wiem, że u nas w Łagowie od czasu do czasu są organizowane zajęcia z klockami LEGO 

Technics i te dzieciaki lubią takie rzeczy i uważam, że warto dla zdrowia dzieci robić 

wszystko, żeby te dziecka odciągnąć od tych smartfonów, komputerów, żeby trochę poruszały 

się, pobiegały, pograły, czy pochodziły po naszych górkach, szlakach. Drugą grupą w 

niekorzystnej sytuacji, którą zdefiniowaliśmy, to seniorzy. To w naszych statystykach widać, 

że liczba mieszkańców spada, jak powiedziałem przed chwilą, że to jest około 10%, to tak 

naprawdę liczba mieszkańców w wieku poprodukcyjnym wzrosła w naszych gminach około 

20%. I też uznajemy, że to jest taka grupa, która często jak ktoś jest zdrowy, to jeszcze 

pracuje. A jak pracuje, to wiadomo, że jakaś część jego podatku trafia do gminy. Więc 

uznaliśmy, że warto finansować znowu taką działalność prozdrowotną wśród seniorów, żeby 

byli jak najbardziej produktywni i powiem, to może brzydko to zabrzmi, ale finansowo 

przydatni gminie. Żeby jak najdłużej pracowali. Trzecią grupą, którą uznajemy za taką grupę, 

którą warto wspierać, to osoby niepełnosprawne i ich opiekunowie. I tutaj miałem myśl, 

zresztą Państwo też zdają sobie sprawę, że bardzo często dochodzą takie problemy 

zdrowotne, spotykając z nienacka różne rodziny i często ludzie organizują jakieś akcje, żeby 

zbierać pieniądze na leczenie. Każda taka akcja jest związana z jakimiś kosztami, więc 

wychodzimy z założenia, że będziemy chcieli wspierać takie akcje, żeby finansować koszty 

takich akcji po to, jak najwięcej pieniędzy zebranych w ten sposób rzeczywiście trafiało do 

tych osób, tych rodzin. Tak będzie wyglądało, tak wyglądają założenia naszego LSR na nowy 



okres programowania. Niestety, tak mówię, z racji okrojenia środków zrezygnowaliśmy z tej 

przedsiębiorczości. Tak mniej więcej powtarzamy to, co robiliśmy do tej pory. Proszę 

Państwa, to tak naprawdę jak złożymy ten wniosek w czerwcu, to później rozliczamy 

wszystkie całe dotychczasowe okresy programowania, więc pewnie nic nowego, specjalnie 

innego nie będziemy robić. Jeżeli mają Państwo jakieś uwagi, pytania, spostrzeżenia do tego, 

co powiedziałem na temat przyszłego okresu programowania, to bardzo proszę.  

Przewodniczący Rafał Piasecki 

- Dziękuję bardzo panu dyrektorowi. Otwieram dyskusję w takim razie, czy ktoś z radnych 

chciałby zabrać głos? Cisza, chyba wszystko było tak jasno powiedziane, że nie ma żadnych 

pytań.  

Dyrektor LGD Łagów Piotr Sadłocha 

-Tak, ja dziękuję Państwu i przeproszę, że ucieknę, ale muszę się jeszcze spotkać z 

mecenasem, żeby przedyskutować zmiany w naszym statucie na nowy okres programowania. 

 

 

7. Podjęcie uchwał: 

 

1) w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Nowa Słupia na lata 2023-

2039, 

 

2) w sprawie zmian w budżecie gminy na 2023 rok, 

 

 

Przewodniczący Rafał Piasecki 

- Dziękujemy bardzo. Ogłaszam 10 minut przerwy. Tylko bardzo proszę o 10 minut, żeby nie 

wydłużyć się do 20. 7 podjęcie uchwał dwa podpunkty pierwsze w sprawie zmiany 

wieloletniej prognozy finansowej oraz zmiany w budżecie były wczoraj omawiane ale dzisiaj 

proszę panią skarbnik o zreferowanie.  

 

Skarbnik Gminy Edyta Durak 

- Witam państwa serdecznie. Przesłałam na system e sesję państwu jeszcze raz projekt 

uchwały, ponieważ zapomniałam dodać jednego podpunktu w związku z zdjęciem 

przychodów w sprawie obligacji zmniejszamy deficyt i w związku z tym limit też musi być 

do tej kwoty zmniejszony jaki był deficyt. Wracając do przedstawienia zmian, jeśli chodzi o 

zadania inwestycyjne, Zwiększona o kwotę 3 miliony w rozbiciu na rok 2023 2 miliony i 

2024 milion. Środki na zadaniu budowa przyłączy kanalizacji na terenie gminy Nowa Słupia. 

Są to dotacje celowe dla mieszkańców. Dokonano przesunięcia środków własnych na zadaniu 

budowa świetlicy środowiskowej w Dębnie z roku 2024 na 2023. Jest to kwota 21 tysięcy. 

Wprowadzono zadanie opracowanie do aktualizacji dokumentacji projektowej i wykonanie na 

niej, na jej podstawie robót budowlanych dostosowujących warunki lokalowe oddziałów 

przedszkolnych w szkole podstawowej w Nowej Słupi do wymogów ochrony 

przeciwpożarowej oraz wykonanie prac remontowych w szkole podstawowej w Nowej Słupi 

oraz przedszkolu w Rudkach. Jest to kwota 20 tysięcy. Uregulowano nakłady z Polskiego 

Ładu na zadaniach dotyczących zakupu samochodu elektrycznego, gdzie po zmianach łączna 

wartość tego zadania wynosi 216 232,40 zł. Opracowanie dokumentacji projektowej oraz 



termodernizacja budynków użyteczności publicznej na ulicy Górniczej 5B i ulicy Kolejowej 

w Rudkach. Wartość zadania jest to milion sześćset sześćdziesiąt tysięcy osiemset złotych. Na 

zadaniu modernizacja i dobudowa oświetlenia wartość zadania wynosi siedemset 

siedemdziesiąt jeden tysięcy pięćset trzydzieści złotych sześć groszy. Jeśli chodzi o zadanie. 

Opracowanie programów funkcjonalno-użytkowych PU dla budowy instalacji 

fotowoltaicznych. Wartość ta zadania wynosi po zmianach 740 840 zł oraz 

termomodernizacja budynku szkoły podstawowej w Jeziorku. Wartość zadania 4 miliony 818 

tysięcy 166 złotych 54 grosze. W zadaniach inwestycyjnych rocznych wprowadzono zadanie 

przebudowy pomnika pomordowanych podczas drugiej wojny światowej mieszkańców 

Dębna i Jeziorka. Łączna wartość to jest 68 tysięcy, z czego dofinansowanie z ministerstwa 

33 tysiące. Zaplanowano zakup wiaty przystankowej, jest to wartość 15 tysięcy 100 złotych. 

Środki pochodzą z opłaty za zatrzymanie na przystankach niewykorzystanej w roku 2022. Jak 

również utworzono zadanie zakup lokalizatora nielegalnych przyłączy na sieci kanalizacyjnej. 

Jest to wartość zakupu 17 tysięcy. Po stronie przychodów zwiększono kwotę 55 tysięcy 746 

złotych. Przychody z tytułu niewykorzystanych środków na rachunku bieżącym budżetu 

zmniejszono o kwotę 734 tysiące 366 złotych i 12 groszy z tytułu przychodów z tytułu 

wolnych środków oraz zmniejszono kwotę milion czterysta trzydzieści osiem tysięcy siedem 

złotych pięćdziesiąt jeden groszy z tytułu papierów wartościowych. Po stronie rozchodów 

zmniejszono kwotę siedemset osiemdziesiąt trzy tysiące siedemset siedemdziesiąt jeden 

złotych dwanaście groszy rozchody z tytułu wcześniejszej spłaty istniejącego długu JST. 

Wprowadzono również środki w wysokości 20 tysięcy na realizację programu z Funduszu 

Sprawiedliwości pod nazwą stop dla przestępczości w gminie Nowa Słupia. I chyba to z tych 

ważniejszych.  

 

Przewodniczący Rafał Piasecki 

- Dziękuję bardzo. Otwieram dyskusję. Czy ktoś z Państwa radnych chciałby zabrać głos? 

Widzę, że zgłasza się Grzegorz Rabcia. Bardzo proszę panie radny.  

 

Radny Grzegorz Rapcia 

- Ja chciałem tylko jedno pytanie, czy w tej kwocie na utrzymanie przystanków są jakieś 

pieniążki na wymianę tych pojemników na śmieci, które znajdują się przy przystankach? Bo 

problem jest taki w Jeziorku, tam już dno praktycznie z tego pojemnika odpada. Jeśli nie ma 

tych pieniążków, to prosiłbym o usunięcie tego pojemnika, dlatego że tam przebiega 

czerwony szlak rowerowy i po prostu jeżdżą turyści i to szpeci ten kosz. Tak że proszę o 

podjęcie decyzji, bo od dwóch lat się proszę, no nic z to nie działa, no to proszę o usunięcie. 

Dziękuję.  

 

Przewodniczący Rafał Piasecki 

- Dziękuję bardzo. Czy jeszcze… Kolega Marcin Grzegorzski, bardzo proszę.  

 

Radny Marcin Grzegorski 

- Dziękuję. Pełniąc dyżur przewodniczącego poprosiłem o takie dokumenty odnośnie 

termomodernizacji budynku przy ulicy Górniczej. I mam troszkę pytań, bo my akurat 

będziemy te środki przesuwać na tym i przetarg tego budynku przy ul. Górniczej przeszedł na 

milion pięćset dziesięć tysięcy oraz dołożony był garaż na targowisku, który przetarg 

przeszedł na sto dwadzieścia pięć tysięcy. Mam pytanie, panie Burmistrzu, bo kosztorys 

inwestorski na budynek, który jest w termomodernizacji. Ten budynek, mówimy przy ulicy 

Górniczej, kosztorys inwestorski był na 1,270,000. Różnica między kosztorem inwestorskim 

a przetargiem jest 240,000. Budynek, który znajduje się na targowisku, kosztorys inwestorski 

był na 85,000, przetarg poszedł za 125,000. Panie Danielu, czy może pan wyświetlić zdjęcie 



budynku na targowisku? To tak dla informacji radnych, bo wy przesuwacie te środki, no 

właśnie na tę termomodernizację i wiem, czy macie wiedzę na co. To jest budynek, który ma 

być termomodernizowany za 125 tysięcy. Proszę o kolejne. To są zdjęcia dachu, to są zdjęcia 

ścian, no pod fundamentów. To ma być ocieplone, w kosztorosie inwestorskim widzę 

pomalowane bramy, jakiś chodniczek i ma być brama jedna wjazdowa. Tutaj, panie 

burmistrzu, do czego ten budynek ma służyć i na co wydajemy właśnie te pieniążki 125 

tysięcy, żeby z termomodernizować? No nie wiem, ruinę?  

 

Przewodniczący Rafał Piasecki 

- Pan Wiceburmistrz będzie odpowiadał, tak? Bardzo proszę.  

 

Zastępca Burmistrza Włodzimierz Zaręba 

- Panie radny, ja cenię sobie Pana uwagę i już na Pana pytania odpowiadam. Po pierwsze, 

jeżeli chodzi o odniesienie się do kosztorysów inwestorskich. Szanowni Państwo, wiadomo, 

że Polski Ład Fundusz Inwestycji Strategicznych podbija ceny na rynku. Dlaczego? dlatego 

że to nie, tak jak w projektach unijnych, nie ma tam płatności częściowych, tylko w tym 

przypadku, jeżeli jest zadanie realizowane do 12 miesięcy, Panie radny, ja przede wszystkim 

Panu chcę odpowiadać, a Pan, nie wiem, z kimś rozmawia, więc nie wiem, czy kontynuować. 

–A ja z kim ja rozmawiam? –No nie wiem, no takie mam wrażenie. –Niech Pan założy 

okulary, bo może Pan słabo… –Dobrze, no już założyłem, dobrze. Więc jeżeli chodzi o 

kwestie związane z płatnościami, płatności do 12 miesięcy, bo takie tutaj mamy przy tych 

pięciu zadaniach, odbywa się to na tej zasadzie, że na początku płacimy przedsiębiorcy wkład 

własny, czyli 5%, przedsiębiorca wykonuje całą inwestycję i dopiero po wykonaniu tej 

inwestycji wypłacamy resztę środków finansowych. Czyli przedsiębiorca de facto musi na 

wszystkie, na całe przedsięwzięcie zaciągnąć jakieś zobowiązanie, które na pewno nie jest 

tanie. Między innymi dlatego są te koszty, z tym są związane koszty, które podbija Fundusz 

Inwestycji Strategicznych na rynku, jeżeli chodzi o przetargi. Jeżeli chodzi o wykorzystanie 

tego budynku, on jest aktualnie wykorzystywany, bo tam mamy garaże, tam mamy również 

pomieszczenia do tego, żeby pracownicy mieli dostęp do sprzętu, gdzie sprzątają targowisko. 

Ten budynek miał być wstępnie rozebrany, ale ocena jego wcześniej, bo przecież wiecie 

Państwo doskonale o tym, że stosunkowo niedawno zrobiliśmy tam nowe pokrycie dachowe. 

Po rozebraniu tego starego dachu który był chyba przykryty papą, okazało się, że są tam takie 

elementy, które świadczą o tym, że ten budynek można jeszcze uratować. I stoi taka skorupa, 

że się tak wyrażę kolokwialnie, na targowisku, gdzie przyjeżdża bardzo dużo osób 

handlujących i źle to wygląda, więc przy okazji termomodernizacji budynku na Górniczej 

chcemy również ten budynek ztermodernizować. Chcemy tam dociągnąć energię elektryczną. 

Chcemy, żeby tam garażował samochód elektryczny, który w nocy będzie ładowany, a ten 

samochód elektryczny będzie wykorzystywany przede wszystkim przez gońca, który rozwozi 

pocztę. Szanowni Państwo, Poczta Polska podniosła ceny. Jeżeli chodzi o teren gminy, mamy 

specjalnie zatrudnionego do tego pracownika, żeby tę pocztę dla naszych mieszkańców 

rozwozić. Jeżeli jeszcze ten samochód, nie będziemy do tego dokładać żadnych przeglądów, 

żadnych wymiany olejów, innych elementów, bo samochód elektryczny jest dość tani w 

obsłudze, przynajmniej na razie, więc jeżeli będzie w nocy ładowany, jeżeli budujemy 

spółdzielnię energetyczną, czyli chcemy zapewnić samowystarczalność energetyczną, w 

związku z tym uznaliśmy, że to będzie dla nas rozwiązanie, które będzie przynosiło 

oszczędności w wydatkach bieżących. Dziękuję.  

 

Radny Marcin Grzegorski 

- Dziękuję. Tylko panie burmistrzu, jak patrzę na te dokumenty, które tu mam, to kosztorys 



inwestorski był w marcu tego roku, na tym i przetarg też był w marcu tego samego roku. 

Dlaczego, pytam, dlaczego taka różnica między kosztorystami?  

 

Zastępca Burmistrza Włodzimierz Zaręba 

- Panie radny, kosztorys inwestorski na pewno nie był z tego roku. Dokumentacja była 

realizowana w zeszłym roku. Szanowni Państwo, przecież panie radny, pan powinien 

pamiętać najlepiej, bo pan się zwrócił tutaj na sesji jednej, że, z jednych z sesji, że ten 

budynek hotelowy, trzeba by było się nim zająć. I na Państwa prośbę, myśmy do tego 

projektu przystąpili. I to nie było tak, że najpierw się urodził jednocześnie projekt i od razu 

kosztorys. Ja nie jestem w stanie teraz Panu odpowiedzieć, ale podejrzewam, że projekt jest z 

poprzedniego roku, a przetarg dopiero z tego roku. Sam Fundusz Inwestycji Strategicznych, 

najpierw żeśmy wykorzystali na realizację trzech obiektów 5 milionów złotych, a 4,230 

dopiero teraz realizujemy w kolejnych przetargach. Więc się nie zgodzę z Panem, że ten 

kosztorys jest z marca tego roku. Ewentualna aktualizacja to tak, dlatego że jak minęło pół 

roku, jeżeli chodzi o kosztorys, to my nie możemy do przetargu takich dokumentów 

zamieszczać. Musi być kosztorys zaktualizowany. Dziękuję.  

 

Radny Marcin Grzegorski 

- Rozumiem. Ja tylko, odnośnie dokumentów, pisze tu data opracowania 03.02.2023. Czytam 

to, co mam, dokumenty, które niedawno dostałem. Panie burmistrzu, nie czepiam się o 

budynku, o który wnioskowałem, żeby go ztermomodernizować tam, gdzie mieszkają ludzie. 

Chodzi mi o budynek, który w tej chwili pokazałem, że można by było inną rzecz w gminie 

zrobić za te pieniążki, które można by dołożyć. Jeśli chodzi o budynek termomodernizacji 

przy ulicy Górniczej, tam gdzie mieszkają mieszkańcy, zgadzam się. Mam prawo do tego, 

żeby zerknąć w papiery, żeby zerknąć, zobaczyć, jakie są różnice. Mam prawo, żeby zapytać 

się, dlaczego są takie różnice. Od tego jest sesja, od tego chcę, żeby koledzy radni też 

wiedzieli, nad czym głosują, bo na pewno połowa radnych nawet tego budynku nigdy nie 

widziała. Kolego radnych, Grzegorz, widziałeś kiedyś ten budynek? No właśnie, dlatego 

chcę, żeby wiedzieli radni, nad czym głosują. O tym uważam też, gdybyśmy dyskutowali i te 

pieniążki moglibyśmy w inny sposób wykorzystać. Mamy też inne budynki, które też 

możemy dołożyć do tej termomodernizacji. Także więcej pytań nie mam. Mam nadzieję, że 

termomodernizacja przy ulicy Górniczej będzie zrobiona jak należy. Mam nadzieję, że 

Wiceburmistrz do tego dołoży rękę, żeby tego przypilnować. No i taka moja tylko prośba 

dziękuję.  

 

Przewodniczący Rafał Piasecki 

- Dziękuję bardzo. Pan burmistrz w trybie ad vocem.  

 

Burmistrz Andrzej Gąsior 

- Szanowni Państwo, tak jak pan wiceburmistrz powiedział, budynek w momencie, kiedy 

zajęliśmy się targowicą miał być do rozbiórki, ale ekspertyza budowlana pokazała, że ten 

budynek jest po prostu bardzo wytrzymały. To jest taka konstrukcja, która wytrzyma długie, 

długie lata, więc nie mamy budynków magazynowych, nie mamy gdzie trzymać kosiarek, 

sprzętu czyszczącego czy sprzętu, który w tej chwili zakupujemy. Wiecie Państwo, że 

autobusy stoją na podwórkach prywatnych osób, naszych kierowców i tak dalej. Mamy 

zaplanowane budowę wiat, mamy zaplanowane również pomieszczenia tutaj do 

magazynowania. Ja bym tylko zapytał, nie jestem w stanie w tej chwili określić sam 

osobiście, ale wybudowanie takiego budynku magazynowego, prawda, gdzie my w tej chwili 

dokładamy do tego budynku, do tej termomodernizacji, poprawy warunków 5% wartości, czy 

my jesteśmy w stanie z własnych pieniędzy gminy wybudować magazyny i ocenić, jaka 



byłaby to kwota, gdybyśmy taki budynek chcieli wybudować. Ja go oceniam na kilkaset 

tysięcy złotych. przy dzisiejszych cenach. Więc myśmy skorzystali z dobrodziejstwa tego, że 

mamy taki budynek, że mamy możliwość magazynowania tam sprzętu. Kupujemy różnego 

typu sprzęt, który jest potrzebny do dbałości o na drogach, do czyszczenia, sprzątania, 

kosiarki i tak dalej. Na targowicy mamy w tej chwili pracownika. Gdzie my mamy ten sprzęt 

układać? Gdzie my mamy to wszystko chować? Uznaliśmy, że taki budynek magazynowy 

jest Gminie potrzebny, a my wydajemy, panie radny, 5%. Nie mamy wpływu na przetargi. 

Jeżeli państwo jako radni macie kontakty i my się zwracamy, macie kontakty z firmami, które 

nam są w stanie zrobić taniej, my zapraszamy. Nie mamy wpływu na Polski Ład, ponieważ 

Polski Ład podniósł podniósł zdecydowanie ceny, w związku z tym, że przedsiębiorca bardzo 

dużo ryzykuje, biorąc i kredytując przedsięwzięcie. Dlatego mamy takie rozstrzygnięcia 

przetargowe, jak państwo widzicie. Gdyby tego polskiego ładu nie było, gdyby były pieniądze 

na koncie, cena byłaby, podejrzewam, o 30%, 25%, 30% tańsza. Natomiast to podwyża 

koszty. Nie mamy na to wpływu. Dziękuję bardzo.  

 

Burmistrz Andrzej Gąsior 

- Dziękuję. Kolega kontynuuje, tak? I kolega Sylwester, tak?  

 

Radny Marcin Grzegorski 

- Panie Burmistrzu, mamy miejsca, mamy magazyny, mamy miejsce po starym ADM-ie, 

gdzie stoi to puste, pełno pomieszczeń, gdzie można tam składować, jest tam miejsce, są dwa 

garaże, które też można było tam ztermomodernizować, poprawić i jest miejsce, gdzie ludzie 

mogą się spotkać, jest tam dużo większy magazyn. Dziękuję.  

 

Przewodniczący Rafał Piasecki 

- Sylwester Kozłowski, bardzo proszę.  

 

Radny Sylwester Kozłowski 

- Bardzo dziękuję. Padła mi bateria, także panie przewodniczący będę zgłaszał indywidualnie. 

Panie burmistrzu, sprawa wygląda podobnie do wszystkich innych przesunięć, które robimy 

na sesji Rady Gminy odnośnie inwestycji, które prowadzimy. Fakt jest taki, że jeżeli teraz 

byśmy wycofali tą inwestycję, to tracimy dofinansowanie i nie realizujemy pozostałych 

inwestycji, bo jest to ogłoszone jednym przetargiem także jak zwykle rada została postawiona 

pod ścianą i przed faktem już, tak powiem, dokonanym. Nie dokładamy 5%, bo 5%, bo jest to 

w jednym zadaniu, to jest 83 tysiące, ale dokładamy 11%, bo dokładamy 189 tysięcy. Według 

tego, co przedstawiła pani, pani skarbnik, bo taki jest wkład własny z budżetu gminy. To jest 

jedna rzecz. Natomiast rzeczywiście o budynku tym, gdzie mieszkają mieszkańcy 

naprzeciwko Gołoborza. Byliśmy w tym budynku, jest on fatalny, wszyscy się zgodziliśmy, 

że ta termodernizacja jest potrzebna, ale nie rozmawialiśmy o tym budynku gospodarczym, o 

którym teraz dyskutujemy. Jak wygląda ten budynek? Rozumiem, że tam w tej 

termomodernizacji jest przewidziane zszywanie ścian, tych wszystkich pęknięć, jak to się 

rozchodzi, co pokazał kolega na zdjęciach, bo docieplenie styropianem, ja nie wiem, czy w 

tym pustaku żużlowym w ogóle tam się trzymały te kołki do styropianu. Jeżeli państwo 

oceniliście, że jest to budynek, który się nadaje do docieplenia, no to ktoś chyba zrobił jakąś 

ekspertyzę i powiedział tak, można docieplać, nie będzie żadnych pęknięć, to się wszystko 

utrzyma. Czy tam jest zrobione przyłącze elektryczne do tego budynku? Będzie robione. A 

kiedy kupujemy samochód elektryczny? W tym roku. A za dwa lata, jak dobrze pójdzie, 

będziemy mieć przyłącze elektryczne. Kupmy jeszcze akumulatory i ładujmy z akumulator 

ten samochód, który kupimy w tym budynku, który wyremontujemy. Dziękuję bardzo.  



 

Przewodniczący Rafał Piasecki 

- Dziękuję bardzo. Pani skarbnik, bardzo proszę.  

 

Skarbnik Gminy Edyta Durak 

- Ja tylko chciałam przypomnieć, że 5 procent to jest do Polskiego Ładu, czyli do robót 

budowlanych. Oprócz tego mamy takie wydatki jak inspektor nadzoru, czy tablice, czy 

podobnego typu wydatki, które nie wchodzą w Polski Ład, a trzeba w budżecie zabezpieczyć. 

Tutaj Państwo mają przedstawienie zmiany, które, które były wcześniej wprowadzone do 

budżetu, a to jest tylko roszada między zadaniami, między nazwami zadań. Ta kwota 4 

miliony 230 była i wkład własny był, tylko pomiędzy, w wyniku otrzymanych ofert, roszada 

między zadaniami jest. Nie jest, nie jest zwiększony wkład własny i Polski Ład też nie jest 

zwiększony.  

 

Przewodniczący Rafał Piasecki 

- Kolega Sylwester, bardzo proszę.  

 

Radny Sylwester Kozłowski 

- Bardzo dziękuję. Wszystko się zgadza Pani Skarbnik. Tylko jeżeli podajemy kwotę 

przetargu milion sześćset trzydzieści pięć tysięcy i mówimy o wkładzie własnym w 

wysokości pięciu procent, no to ktoś jak ogląda sesję to sobie policzy, że jest to osiemdziesiąt 

siedem tysięcy i tyle wkłada gmina. Dlatego mówię, że o kwocie, którą Pani przedstawiła jest 

to kwota sto osiemdziesiąt dziewięć tysięcy. Jak ona jest rozbita, no to jest inna sprawa. 

Natomiast wkład własny z budżetu jest sto osiemdziesiąt dziewięć tysięcy. To, że musimy 

przegłosować projekt uchwały i zaproponować zmiany, to jest oczywiste, bo stracimy inne 

inwestycje i dofinansowanie. To chodzi tylko o kolejność, jak zawsze. Czy ktoś z Państwa 

radnych, mając taki budynek, zaryzykowałby wykonaniem docieplenia? Budujecie domy 

wszyscy. No właśnie, no nie. Dziękuję.  

 

Przewodniczący Rafał Piasecki 

- Dziękuję bardzo. Pan burmistrz, bardzo proszę.  

 

Burmistrz Andrzej Gąsior 

- Szanowni Państwo, to zadanie nie zostało wprowadzone na tej sesji, bo ja w tej chwili tak 

rozumiem, rozumuję, że Państwo przekazujecie to mieszkańcom, że my w tej chwili 

wprowadzamy coś na sesji. Przecież my o tym budynku mówimy już od dobrego czasu i on 

został wpisany w budżecie. Został dyskutowany w zeszłym roku, w tamtym roku. Myśmy to z 

Panią Skarbnik układali. To nie jest wezwanie dnia dzisiejszego. Ja bym zaryzykował, ja 

widziałem ten budynek i ja bym taki budynek za 125 tysięcy złotych chciał mieć u siebie na 

tym, bo ja chcę wiatę wykonać u siebie w domu, ja muszę za tą wiatę zapłacić 60 tysięcy 

złotych. Drewnianą, zwykłą drewnianą wiatę, więc jeżeli miałbym budynek murowany o 

takiej kubaturze z możliwością rozbudowy, to ja bym z chęcią taki budynek za te pieniądze 

wziął. Dlatego uważam, że nie jest to rada postawiona przed faktem dokonanym, bo 

najważniejsze rzeczy, których się tutaj dzieją, to przede wszystkim jest zakup, jest przede 

wszystkim termomodernizacja szkoły w Jeziorku, o której mówimy od lat. Wszystkie szkoły 

będą termomodernizowane. Zostanie nam tylko szkoła w Nowej Słupi. Budynek, o którym 

mówimy, budynek mieszkalny, który jest, to mówię o tych z Polskiego Ładu, które są w tej 

chwili najbardziej wartościowymi projektami w tych środkach. To są zadania, które były 

omawiane przez ostatnie lata. Zostanie nam szkoła podstawowa w Nowej Słupi do 

termomodernizacji, której koszt będzie bardzo wysoki, podejrzewam, na dzisiejsze ceny. 



Jeżeli mamy jeziorko za prawie 5 milionów złotych, to możecie Państwo sobie wyobrazić, 

jaka będzie cena w Nowej Słupi. Więc to też szkoła, która czeka nas z termomodernizacją i 

nie mówimy tego, nie będziemy mówili o tym za rok, tylko mówimy o tych już od 

przynajmniej dwóch, trzech lat. Dziękuję.  

 

Przewodniczący Rafał Piasecki 

- Dziękuję. Kolega Marcin i później kierownik Marek Partyka.  

 

Radny Marcin Grzegorski 

- Dziękuję. Panie Burmistrzu mówimy o tym, że nie mamy możliwości zagłosowania np. nad 

tym budynkiem, że teraz mamy głosowanie i jest on osobno. Po prostu jest wrzucony w całą 

pulę innych inwestycji i Rada nie ma możliwości, mimo że widzimy taki budynek, że jako 

Rada nie możemy się zgodzić i byśmy się pewnie nie zgodzili na termomodernizację tego 

budynku, na inne byśmy się zgodzili, ale nie mamy na to wpływu. Musimy to zrobić, bo 

polecą inne inwestycje. Jeśli by pan chciał taki budynek u siebie ocieplić w takim stanie, to 

naprawdę jest pan dobrym gospodarzem, że jeśli chodzi o to. Dobry gospodarz by to 

wyburzył i postawił to podstaw na tym, bo taki budynek za 10 lat prawdopodobnie, no może 

będziemy niektórzy mieli okazję zobaczyć, jak będzie wyglądał. Panie burmistrzu, no bo tutaj 

kolega Sylwester wspomniał, że te przyłącze elektryczne, nie ma tego przyłącza, a budynek 

robimy po to, żeby ładować to auto na tym i to auto ma, co to za auto ma być, jeszcze 

dopytam, czy to ma być jakieś dostawcze, czy to ma być osobowe na tym przez ten okres jak 

go kupimy, gdzie będziemy go ładować i gdzie on będzie stał. Dziękuję.  

 

Przewodniczący Rafał Piasecki 

- Dziękuję. Momencik, bo już mówiłem, że będzie Pan kierownik i później wiceburmistrz.  

 

Kierownik Marek Partyka 

- Otóż szanowni Państwo, tutaj wkradł się pewien chaos w tą dyskusję. Nie wiem z czego się 

to bierze, ale jak wygląda generalnie cała inwestycja. Inwestycja wygląda w ten sposób, że 

najpierw się robi dokumentację, uzyskuje się pozwolenia, jeśli są konieczne, robi się 

kosztorysy inwestorskie. Kosztorys inwestorski często się zdarza w ostatnich czasach, że jest 

niższy niż oferty na rynku. Mamy tam przecież oferty, trzy oferty z ostatniego przetargu. I 

wybraliśmy ofertę najtańszą. I to naprawdę rynek weryfikuje, ile dana praca jest warta. Tam 

wyszło za te dwa budynki 135 tysięcy. Myślę, że to jest kwota adekwatna. Natomiast do 

samego tego garażu, szanowni Państwo, my, o którym tutaj mówicie, że nie warto go robić, 

my dokładamy tylko 12,5 tysiąca. A przypomnę, mamy tutaj garaże, wyszacowane nowe 

garaże w Nowej Słupi i to jest wartość 800 tysięcy. 800 tysięcy w porównaniu z 12 i pół 

tysiąca złotych, no to jest, oczywiście tamte są nieco większe, ale jest tu jakaś wartość 

wymierna, którą warto ponieść, aby mieć ten garaż, mieć te miejsca do składania narzędzi, 

prawda? Natomiast jeśli chodzi o samochód, jeżeli tam nie zdążymy, mamy tutaj garaż też na 

ulicy Partyzantów, możemy go tam ładować, ten samochód, stacja ładowania jest stacją 

przenośną. Samochód będzie to samochód Opel Combo, towarowo-osobowy. Ta firma 

wygrała bodajże za 213 tys. zł. Taki samochód będzie zakupiony, oczywiście dofinansowany 

w wysokości 90% z Polskiego Ładu. Dziękuję.  

 

Zastępca Burmistrza Włodzimierz Zaręba 

- Jeżeli chodzi o te przyłącza, szanowni Państwo, nie ukrywamy, że mamy takie problemy, bo 

dzisiaj, w przypadku nawet kanalizacji, Jeżeli robimy projekt i zgłaszamy do zakładu 

energetycznego, projekt przyłącza, to zakład energetyczny dla swojego bezpieczeństwa robi 

coś takiego, że teraz wydłużył podpisanie umowy na dostawę energii do dwóch lat. Podobnie 



jest, jeżeli chodzi o przyłącza gazowe to się nie dzieje tylko w stosunku w relacjach PGE czy 

Polska Spółka Gazownicza Samorządy, ale również w przypadku osób prywatnych. Proszę 

zapytać. Mamy tutaj pracownicę, które też chcą sobie przypiąć gaz. Jest taki termin 

wyczekiwania. Niestety, my nie możemy planować też z takim wyprzedzeniem, że zrobimy 

przyłącze, a nie będziemy go użytkować, dlatego że później za to przyłącze będziemy musieli 

tak czy inaczej płacić, nie realizując inwestycji. Więc najpierw my musimy podpisać dzisiaj 

umowę na realizację tej inwestycji. Dopiero mamy stuprocentową pewność, że będziemy 

mogli korzystać z tej energii dostarczonej. Także tutaj staramy się załatwiać to jakimiś 

takimi... Pan burmistrz najczęściej jedzie do właściwych prezesów, dyrektorów i prosi o to, 

żeby przesunięcia zrobić, jeżeli chodzi o prace projektowe i żeby wcześniej te prace się 

skończyły. Także tutaj mamy nadzieję, że nie będzie to za dwa lata, będzie wcześniej, ale taki 

jest plan i takie jest założenie. Podobnie, szanowni państwo, planujemy gaz, no bo wstydem 

by było, jeżeli chodzi o Górniczą, żeby tam kotłownię zrobić na pelet, robimy tam gaz. A 

wiecie państwo, jak jest trudno teraz z przyłączami gazowymi? Po prostu dwa lata trzeba 

czekać. No i musimy to zrealizować, przecież nie zostawimy naszych mieszkańców w tym 

hotelu, żeby czekali dwa lata bez ogrzewania w tym hotelu. Więc już pan Burmistrz był w 

Polskiej Spółce Gazowniczej, przyspieszy ta sprawa i będziemy, mamy już pewność, mamy 

kontakt bezpośredni, gdzie przyjeżdża projektant z Polskiej Spółki Gazowej, czy z jakiejś 

innej firmy wcześniej wynajętej, przyjeżdża na wizję lokalną, bo przy ulicy Górniczej po 

drugiej stronie jest gaz, żeby zrobić nam przyłącze. Są teraz takie problemy z tym na rynku. 

Dziękuję uprzejmie.  

 

Przewodniczący Rafał Piasecki 

- Dziękuję bardzo. Widzę zgłoszenie burmistrza. Nie wiem, czy to jest aktualne, czy 

poprzednie. Bardzo proszę.  

 

Burmistrz Andrzej Gąsior 

- Jeżeli chodzi o Polski Ład, była rozmowa w zeszłym roku, że gmina nasza, ponieważ nie 

mamy środków bieżących, będziemy starali się za wszelką cenę uzupełnić wkład własny do 

inwestycji, które Państwo jako Rada macie wpisane. Szkoła w Jeziorku. Środki 

dofinansowania z Urzędu Marszałkowskiego to jest około 2 miliony 700 tysięcy złotych. 

Więc my w Polskim Ładzie uzupełniamy wkład własny. No przecież gmina musiałaby dzisiaj 

wyciągnąć pieniądze i do tego dołożyć własne bieżące. Uzupełniamy wkład własny właśnie z 

tego tytułu. Budynek, który będziemy remontować w całości z Polskiego Ładu. I tam jest 

niewielki wkład naszej gminy. My nie chcemy po prostu zadłużać gminy. Stąd to wynika. My 

nie wprowadzamy nowych zadań. Pani skarbnik, zadanie było wpisane, prawda? Ono już było 

w 2022 roku. I tam była nazwa miejsc. One były wpisane oba w ten. Także nie jest sprawa z 

dnia dzisiejszego. Natomiast my staramy się, Szanowni Państwo, nie zadłużać gminy. No 

przecież wiecie Państwo, jaki w tej chwili budżet był skonstruowany i musimy oddłużać. 

Więc my każdą okazję z Polskiego Ładu, a przy takiej ogromnej ilości inwestycji, jakie w tej 

chwili mamy w gminie, Każda taka pomoc Polskiego Ładu i dofinansowanie do tych 

inwestycji, które prowadzimy, jest wielką ulgą i możemy po prostu bezpiecznie myśleć o 

następnych latach. Dlatego staramy się po prostu nie wprowadzać nowych zadań, tylko te 

zadania, które mamy, po prostu uzupełniać Polskim Ładem. Natomiast jeszcze się odniosę do 

tych, króciutko tylko, Te garaże, które mówimy przy ADMie, myśmy je sprawdzali. Był 

budowlaniec i sprawdzał je dosłownie 5 lat temu. Potrzebny jest projekt i potrzebny jest duży 

wkład własny. 5 lat temu było to oceniane przez budowlańca, że minimalne zabezpieczenie 

fundamentu, to tych samych fundamentów i ścian nośnych to było około ponad 100 tysięcy 

złotych 5 lat temu, więc dzisiaj jest to, byłaby to potężna kwota, nie wiem czy by się opłaciło 

nie przebudowywać ich całkowicie, bo myśmy myśleli o tym, żeby tam zrobić garaże dla 



straży i był taki pomysł, ja pozwoliłem sobie na ekspertyzę, ale ekspertyza była taka, że jest to 

po prostu niemożliwe w tej chwili do, bez większych prac budowlanych. Dziękuję bardzo  

 

Przewodniczący Rafał Piasecki 

- ziękuję Bardzo, kolega Sylwester Kozłowski, bardzo proszę.  

 

Radny Sylwester Kozłowski 

- Bardzo dziękuję. Panie burmistrzu mam pytanie. Ten przetarg, o którym dyskutujemy został 

unieważniony i był ogłoszony ponownie ze względu, jak wczoraj Panowie na komisjach 

wyjaśnialiście, ze względu na różne stawki VAT. My mieliśmy policzone zgodnie z ustawą, 

czyli 8% na budynek gospodarczy, ten budynek mieszkalny. I proszę powiedzieć, czy w 

pierwszym przetargu były oferty, które zostały złożone poprawnie? W sensie stawek VAT-

owskich. Dziękuję.  

 

Przewodniczący Rafał Piasecki 

- Pan kierownik będzie odpowiadał, tak?  

 

Kierownik Marek Partyka 

- Tak. Przede wszystkim tutaj sprostowanie czy wyjaśnienie do końca. W pierwszym 

przetargu faktycznie niektórzy przedsiębiorcy dawali niewłaściwą stawkę VAT, jeśli chodzi o 

budynek na ulicy Górniczej, dawali kwotę, stawkę 23%. Natomiast głównym powodem, 

głównym powodem, kto chce podkreślić, unieważnienia przetargu była kwota, którą 

zamawiający zabezpieczył na wykonanie zadania i ona była niższa niż najniższa oferta. o była 

przyczyna, dzięki której, czyli w zasadzie przez którą ten przetarg został unieważniony. 

Dziękuję.  

 

Radny Sylwester Kozłowski 

- Bardzo dziękuję. Wczoraj, panie Marku, głównym powodem była stawka VAT. Przecież 

byliśmy na komisjach i o tym była dyskusja. Okej. Przesuwamy 30 tysięcy na pomnik w 

Jeziorku, chyba 33 tysiące mamy dofinansowania, przepraszam, mam nieczynny tablet i nie 

pamiętam dokładnie kwot. Ja wiem, że ten pomnik jest potrzebny. Każdy zna historię i 

Jeziorka i historię tego pomnika. Prośba taka gorąca. Poszukajmy środków na następnej sesji 

na remont mostu w Mirocicach. pomnik jest potrzebny, jak najbardziej, natomiast chodzi o 

bezpieczeństwo i mieszkańców i bezpieczeństwo dzieci, szczególnie ten jeden, a za chwilę 

będą dwa. Dziękuję.  

 

Przewodniczący Rafał Piasecki 

- Dziękuję bardzo. Pan burmistrz, tak? Bardzo proszę.  

 

Burmistrz Andrzej Gąsior 

- Szanowni Państwo, jeżeli chodzi o pomnik w Jeziorku, jest to pomysł i oczywiście sołectwa, 

tutaj jest pan Sołtys, również pana dyrektora, ale i również sołectwa miejscowości Jeziorka, 

ponieważ jest w takim stanie, jak państwo widzicie. Natomiast podczas rozmów tutaj, jeżeli 

chodzi o ten pomnik, padło takie rozwiązanie, ponieważ myśmy zgłosili ten pomnik do 

dofinansowania, oczywiście został zrobiony sołecki projekt, wyrazy podziękowania dla 

sołectwa i pana Sołtysa tutaj za wykonanie tego projektu, bo projekt został wykonany tutaj z 

funduszy sołeckich. Natomiast tutaj gmina pieniędzy nie dokłada, ponieważ te 35 tysięcy 

złotych jest to zwrot środków od stowarzyszenia. Przesunięty zwrot do gminy na koniec 

marca stowarzyszenie zwróciło pieniądze 35 tysięcy złotych właśnie na poczet wykonania 

tego pomnika. I to w związku z powyższym 33 tysiące złotych dofinansowania plus 35 



tysięcy od stowarzyszenia, które zwróciło do urzędu gminy te pieniądze, my je po prostu 

przesuwamy tu na wykonanie tego pomnika. Rozwoju wsi Jeziorka Dębna.  

 

Skarbnik Gminy Edyta Durak 

- Ten zwrot, dotyczy dotacji, która została udzielona na rok 2023. Nie wykorzystali dotacji, w 

związku z tym zwrot został dokonany, ale że to są wydatki tego roku, więc ich nie można 

zaplanować po dochodach, tylko zmniejszyć wydatki. To są zasady budżetowe, ale to jest 

głębszy, głębszy...  

 

Przewodniczący Rafał Piasecki 

- Czy jeszcze ktoś chciałby zabrać głos? Pan wiceprzewodniczący Bartosz Dudkiewicz, 

bardzo proszę.  

 

Radny Bartosz Dutkiewicz 

- Bardzo dziękuję. Mam pytanie do Pani Skarbnik, do Pana Burmistrza, kwota jest 159 900 za 

usługę doradztwa podatkowego, czego to dotyczyło, dla jakiej firmy i za co?  

 

Skarbnik Gminy Edyta Durak 

- Dotyczy to doradztwa w podatku VAT, aczkolwiek to jest umowa jeszcze z 2020 roku, ale 

ona polegała na tym, że jeśli będzie efekt, to dopiero wtedy za tą usługę dostaną. Chodzi 

mianowicie o wyliczenie indywidualnego wskaźnika dla zakupów wodno-kanalizacyjnych, 

ponieważ gmina ma narzucone ustawą i rozporządzeniem, jakimi wskaźnikami może te 

wydatki odliczać. W naszym przypadku odliczanie inwestycji wodno-kanalizacyjnych opiewa 

na granicy 7-8%. W związku z tym, że mamy indywidualną interpretację, z którą często 

Urząd Skarbowy wcześniej się nie zgadzał, mamy możliwość uzyskania 99% VAT-u. W 

związku z tym, że ten VAT interpretacyjny mamy pozytywną, Urząd Skarbowy się nie 

odniósł negatywnie do niej. W związku z tym dostaliśmy ten zwrot podatku VAT-u i ten, ta 

kwota to jest wynagrodzenie dla firmy, która za efekt wykonała usługę. To jest 8% od 

odzyskanego VAT-u. I tak jak wspomniałam, my pisaliśmy do Urzędu Skarbowego, żeby 

wyliczyć ten indywidualny. Urząd Skarbowy poinformował nas, że nie możemy mieć 

indywidualnych wskaźników, tylko te, które są w rozporządzeniu albo w ustawie. 

Aczkolwiek w międzyczasie pojawiały się szereg interpretacji indywidualnych, gdzie były 

przychylne dla gmin. Aczkolwiek często wiązało się z tym, że to trzeba na drogę sądową 

mieć. Bo 7%, a 99% w naszym przypadku, to jest bardzo duża różnica. W związku z tym 

pokusiliśmy się też o pomoc firmie zewnętrznej, która by ewentualnie nas broniła w sądach, 

tak.  

 

Radny Bartosz Dutkiewicz 

- I to jest, tak jak Pani mówi, 8% z tego, co udało nam się odzyskać z VAT-u. Ok, dziękuję.  

 

Przewodniczący Rafał Piasecki 

- Dziękuję bardzo. Czy jeszcze chciałby ktoś zabrać głos? Nie widzę, zamykam dyskusję. 

Przechodzimy do głosowania. 

 

Głosowano w sprawie: 

w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Nowa Słupia na lata 2023-

2039,.  



 

 

Wyniki głosowania 

ZA: 14, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 

 

Wyniki imienne: 

ZA (14) 

Stanisław Cisłowski, Bartosz Dutkiewicz, Marcin Grzegorski, Ryszard Karpiński, Robert 

Klefas, Sylwester Kozłowski, Halina Misiurska, Łukasz Nowak, Ewa Pastuszyńska, Rafał 

Piasecki, Grzegorz Rapcia, Jerzy Roman, Adam Sałata, Lidia Wiącek 

NIEOBECNI (1) 

Dawid Marzec 

 

 

Głosowano w sprawie: 

w sprawie zmian w budżecie gminy na 2023 rok,.  

 

Wyniki głosowania 

ZA: 14, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 

 

Wyniki imienne: 

ZA (14) 

Stanisław Cisłowski, Bartosz Dutkiewicz, Marcin Grzegorski, Ryszard Karpiński, Robert 

Klefas, Sylwester Kozłowski, Halina Misiurska, Łukasz Nowak, Ewa Pastuszyńska, Rafał 

Piasecki, Grzegorz Rapcia, Jerzy Roman, Adam Sałata, Lidia Wiącek 

NIEOBECNI (1) 

Dawid Marzec 

 

3) w sprawie zmiany uchwały Nr LXX/102/22 Rady Miejskiej w Nowej Słupi z dnia 29 

grudnia 2022 r. w sprawie przyjęcia Gminnego Programu Profilaktyki i Rozwiązywania 

Problemów Alkoholowych oraz Przeciwdziałania Narkomanii w Gminie Nowa Słupia na rok 

2023, 

 

 

Głosowano w sprawie: 

w sprawie zmiany uchwały Nr LXX/102/22 Rady Miejskiej w Nowej Słupi z dnia 29 grudnia 

2022 r. w sprawie przyjęcia Gminnego Programu Profilaktyki i Rozwiązywania Problemów 

Alkoholowych oraz Przeciwdziałania Narkomanii w Gminie Nowa Słupia na rok 2023,.  

 

Wyniki głosowania 

ZA: 14, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 

 

Wyniki imienne: 

ZA (14) 

Stanisław Cisłowski, Bartosz Dutkiewicz, Marcin Grzegorski, Ryszard Karpiński, Robert 

Klefas, Sylwester Kozłowski, Halina Misiurska, Łukasz Nowak, Ewa Pastuszyńska, Rafał 

Piasecki, Grzegorz Rapcia, Jerzy Roman, Adam Sałata, Lidia Wiącek 

NIEOBECNI (1) 

Dawid Marzec 

 



4) w sprawie planu dofinansowania form doskonalenia zawodowego nauczycieli oraz 

ustalenia maksymalnej kwoty dofinansowania obowiązującej w 2023 roku oraz form i 

specjalności kształcenia, na które dofinansowanie jest przyznawane, 

 

Głosowano w sprawie: 

w sprawie planu dofinansowania form doskonalenia zawodowego nauczycieli oraz ustalenia 

maksymalnej kwoty dofinansowania obowiązującej w 2023 roku oraz form i specjalności 

kształcenia, na które dofinansowanie jest przyznawane,.  

 

Wyniki głosowania 

ZA: 14, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 

 

Wyniki imienne: 

ZA (14) 

Stanisław Cisłowski, Bartosz Dutkiewicz, Marcin Grzegorski, Ryszard Karpiński, Robert 

Klefas, Sylwester Kozłowski, Halina Misiurska, Łukasz Nowak, Ewa Pastuszyńska, Rafał 

Piasecki, Grzegorz Rapcia, Jerzy Roman, Adam Sałata, Lidia Wiącek 

NIEOBECNI (1) 

Dawid Marzec 

 

 

5) w sprawie współdziałania z innymi jednostkami samorządu terytorialnego w celu 

grupowego zakupu energii elektrycznej na lata 2024 i 2025 

 

Głosowano w sprawie: 

w sprawie współdziałania z innymi jednostkami samorządu terytorialnego w celu grupowego 

zakupu energii elektrycznej na lata 2024 i 2025.  

 

Wyniki głosowania 

ZA: 14, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 

 

Wyniki imienne: 

ZA (14) 

Stanisław Cisłowski, Bartosz Dutkiewicz, Marcin Grzegorski, Ryszard Karpiński, Robert 

Klefas, Sylwester Kozłowski, Halina Misiurska, Łukasz Nowak, Ewa Pastuszyńska, Rafał 

Piasecki, Grzegorz Rapcia, Jerzy Roman, Adam Sałata, Lidia Wiącek 

NIEOBECNI (1) 

Dawid Marzec 

 

6) w sprawie wsparcia idei budowy Pylonu poświęconego Bohaterom Ziemi Świętego 

Krzyża, 

 

Głosowano w sprawie: 

w sprawie wsparcia idei budowy Pylonu poświęconego Bohaterom Ziemi Świętego Krzyża,.  

 

Wyniki głosowania 

ZA: 14, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 

 

Wyniki imienne: 

ZA (14) 



Stanisław Cisłowski, Bartosz Dutkiewicz, Marcin Grzegorski, Ryszard Karpiński, Robert 

Klefas, Sylwester Kozłowski, Halina Misiurska, Łukasz Nowak, Ewa Pastuszyńska, Rafał 

Piasecki, Grzegorz Rapcia, Jerzy Roman, Adam Sałata, Lidia Wiącek 

NIEOBECNI (1) 

Dawid Marzec 

 

 

7) w sprawie nadania drodze publicznej nazwy ulicy w miejscowości Nowa Słupia. 

Przewodniczący Rafał Piasecki 

Panie kierowniku zwracam się tutaj do Marka Partyki, ponieważ też mieszkańcy słuchają. 

Króciutko tylko, o którą ulicę chodzi?  

 

Kierownik Marek Partyka 

- To znaczy tak, chodzi tutaj o ulicę Wąkop. W tym momencie realizowana tam jest 

inwestycja Parku Dziedzictwa Gór Świętokrzyskich. Ten park zwrócił się do nas o nadanie 

numeru. Żeby nadać numer porządkowy musi być tutaj, ponieważ jesteśmy miastem, musi 

być tutaj ulica. Towarzystwo Przyjaciół Nowej Słupi wystąpiło tutaj do Wysokiej Rady i do 

pana burmistrza z wnioskiem, aby ta ulica nazywała się ulicą Benedyktyńską. Benedyktyni 

byli tutaj bardzo zasłużeni dla rozwoju samej Nowej Słupi, ale i całego regionu 

świętokrzyskiego, oddziaływanie Świętego Krzyża, wiadomo, jakie było. Mamy tutaj 

upamiętnionych oblatów, jeśli chodzi o rondo, oblaci są od lat 30. ubiegłego wieku, natomiast 

całe wieki Tutaj byli benedyktyni, są nierozerwalnie związani z Nową Słupią, z zabytkami w 

Nowej Słupi, z kościołem, ze szkolnictwem w Nowej Słupi, dlatego nie mają na dzień 

dzisiejszy żadnego upamiętnienia i stąd ta nasza propozycja, żeby ta krótka ulica nazywała się 

ulicą benedyktyńską. Dziękuję. 

 

Głosowano w sprawie: 

w sprawie nadania drodze publicznej nazwy ulicy w miejscowości Nowa Słupia..  

 

Wyniki głosowania 

ZA: 14, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 

 

Wyniki imienne: 

ZA (14) 

Stanisław Cisłowski, Bartosz Dutkiewicz, Marcin Grzegorski, Ryszard Karpiński, Robert 

Klefas, Sylwester Kozłowski, Halina Misiurska, Łukasz Nowak, Ewa Pastuszyńska, Rafał 

Piasecki, Grzegorz Rapcia, Jerzy Roman, Adam Sałata, Lidia Wiącek 

NIEOBECNI (1) 

Dawid Marzec 

 

 

 

 



 

8. Sprawy różne. 

 

Przewodniczący Rafał Piasecki 

Na tym skończyliśmy głosowanie Uchwał przechodzimy do punktu ósmego. Sprawy różne. 

Wczoraj na komisjach prosił o punkt kolega Marcin Grzegorski. Czy dzisiaj będziemy tak 

rozmawiać na ten temat? Bardzo krótko. Bardzo proszę, oddaję głos koledze Marcinowi.  

 

Radny Marcin Grzegorski 

- Dziękuję. temat będzie odnośnie termomodernizacji przy ulicy Górniczej w Budynku. 

Chciałem Panie Marku dopytać o zakres prac, kiedy one tam ruszą. I informacja taka dla 

mieszkańców, po prostu, no bo to będzie na budynku otwartym, gdzie mieszkańcy będą tam 

mieszkali. Proszę o takie krótkie taką informację, jak to będzie tam przebiegało.  

 

Zastępca Burmistrza Włodzimierz Zaręba 

- Szanowni Państwo, na stronie, na zamówieniach publicznych, bo my nic w tym nie 

ukrywamy, jest 80, przynajmniej 7 chyba stron tego dokumentu dotyczącego opisu 

przedmiotu zamówienia, przedmiarów, kosztorysów i tak dalej. Nie jestem w stanie tego 

wszystkiego przeczytać, ale ogólnie, jeżeli chodzi o tą termomodernizację tego budynku, opis 

przedmiotu zamówienia przedstawia się następująco. Przedmiot zamówienia obejmuje 

wykonanie prac objętych dokumentacją projektową, w tym prace wynikające z 

termomodernizacji budynku wielolokalowego numer 5B, zlokalizowanego przy ulicy 

Górniczej. Czyli docieplenie ścian fundamentowych i piwnicznych wraz z remontem 

schodów, docieplenie stropu ścian zewnętrznych powyżej gruntu, wymiana okien, parapetów 

i drzwi zewnętrznych, wymiana instalacji elektrycznej wraz z wymianą oświetlenia na 

energooszczędne, wymiana instalacji CO, wymiana instalacji wodno-kanalizacyjnej, 

odwodnienie budynku wraz z izolacją ścian fundamentowych, wraz z wykonaniem opaski, 

modernizacja kotłowni wraz ze zmianą sposobu ogrzewania, to jest wymiana pieca na piec 

gazowy, montaż instalacji gazowych w lokalach mieszkalnych, czyli każdy lokal mieszkalny 

będzie miał oddzielny licznik gazowy do swojej kuchenki gazowej, wraz z montażem 

ciepłomierzy oraz liczników gazu zamontowanych na częściach wspólnych. Montaż instalacji 

fotowoltaicznej. Tylko tu informuję, że ta fotowoltaika jest mała, tylko potrzebna dla 

oświetlenia części wspólnych, bo my nie jesteśmy w stanie dofinansować zużycia energii 

mieszkańcom tego budynku. uporządkowanie i udrożnienie przewodów wentylacyjnych, 

wybudowanie kominów ponad dach budynku, pozostałe roboty związane z naprawą tynków, 

elewacji, posadzek, malowania ścian, sufitów, likwidacja bruzd i przekuć powstałych w 

wyniku realizacji wyżej wymienionego zakresu prac. Szanowni Państwo, jak to się 

odbywało? Klasycznie to się odbywało nic tutaj nie odbiegliśmy od tej klasyki, czyli 

projektant dostał zadanie w zamówieniu publicznym również, wygrał to zamówienie 

publiczne, opracował najpierw inwentaryzację tego budynku, a później projektował to 

wspólnie z mieszkańcami, bo musiał być tam obecny, na tym budynku, żeby również z 

mieszkańcami porozmawiać na ten temat, w którym miejscu, jak co, jaką instalację 

przeprowadzić, żeby oni też, bo przecież oni muszą współpracować w ramach realizacji tego 

budynku. Stąd też inicjatywa radnych, żeby spotkać się z tymi mieszkańcami i zaapelować do 

nich, żeby na czas tego remontu, bo my mamy świadomość, jak ten remont będzie przebiegał, 

bo jeżeli będzie bruzdowanie, tam praktycznie od podstaw niektóre elementy będą 

wykonywane, więc trudno tam będzie żyć, trudno tam będzie nawet wypocząć. Firma też ma 

krótki okres czasu na to, żeby to wykonać, dlatego że to determinuje przede wszystkim okres 

jesienny. Chcielibyśmy maksymalnie we wrześniu skończyć ten budynek, czy ewentualnie w 

październiku, żeby nie doszło do czegoś takiego, że nie będą te pomieszczenia ogrzewane. 



Także tutaj jest szeroki zakres prac po to, żeby budynek w pełni mógł służyć tym 

mieszkańcom. Dziękuję.  

 

Przewodniczący Rafał Piasecki 

- Dziękuję. kolega Sylwester Kozłowski zgłaszał się ręcznie, więc tutaj oddamy teraz głos 

koledze i później już zgodnie z listą, która jest wyświetlona, będzie udzielane głosu. Bardzo 

proszę.  

 

Radny Sylwester Kozłowski 

- Bardzo dziękuję. Panie burmistrzu, trzy sprawy mam. Dwie powtarzam co sesja. Droga przy 

oczyszczalni ścieków. Proszę podjechać po ostatnich kilku dniach i zobaczyć jak wygląda ten 

wjazd. Ja wiem, że Panowie mówiliście, że oni mają odtworzyć tą drogę na koniec inwestycji. 

Bardzo prosimy o przypilnowanie, żeby rzeczywiście ta droga została przywrócona do stanu 

takiego, jaki był przed rozpoczęciem inwestycji i budowy oczyszczalni ścieków. Druga 

sprawa, którą powtarzam, to mosty. Co najmniej dwa w Mirocicach i ten trzeci na 

Trochowinach. W pierwszej kolejności musimy zacząć od tego, w części Bielowa, Mirocic, 

bo stan jest fatalny i te przyczółki w każdej chwili mogą się przewrócić. I trzecia sprawa. W 

sprawozdaniu, panie burmistrzu, mówił pan o obecności swojej na zebraniach jednostek OSP. 

Wymienił pan wszystkich oprócz Mirocic i to jest bardzo przykre. Ja rozumiem, że nie da się 

być wszędzie. Natomiast prośba, jeżeli pan nie może, proszę wydelegować pracownika 

urzędu gminy. Tym bardziej, że mamy taką osobę, która odpowiada za jednostki 

Ochotniczych Straży Pożarnych. Nie chodzi o samą obecność, żeby ktoś siedział i poświęcał 

swój czas. Tylko po pierwsze to jest jego praca, po drugie druhowie mają dużo pytań 

odnośnie działalności jednostek na terenie gminy. Mają pytania takie szczegółowe, odnośnie 

wniosków. No sam, sam pan doskonale wie jak to się odbywa. Na zebraniach jak pan jest, to 

pan może udzielić odpowiedzi. Natomiast jak nie ma nikogo z urzędu gminy, to temat zostaje 

taki nie do końca załatwiony i później zostają jakieś takie niedomówienia. To tyle. Dziękuję 

bardzo.  

 

Przewodniczący Rafał Piasecki 

- Dziękuję bardzo. Czy na te poprzednie pytania będzie burmistrz odpowiadał w tej chwili czy 

one są? Ok, dobra. W takim razie teraz oddajemy głos koledze Bartkowi Dudkiewiczowi.  

 

Radny Bartosz Dutkiewicz 

- Bardzo dziękuję. Prośba od mieszkańców, bo byli u mnie, to właściwie do pana kierownika 

Marka chyba najbardziej. Chodzi o dojazd do pól tam od Baszowic na Brzeziny, żeby tam, bo 

tam bardzo duże dziury ponoć są i pozarastane krzakami wyrastającymi w drogę i tam nie 

chodzi o jakieś inwestycje, ale własnym sumptem, żeby pracownicy tam powycinali te 

wyrastające gałęzie i koparkom ewentualnie wyrównać tę, tą drogę, bo tam dziury są duże i 

tyle w zasadzie.  

 

Radny Łukasz Nowak 

- Ja bym chciał podziękować tu Wysokiej Radzie za przegłosowanie właśnie pieniędzy do 

tego remontu tego budynku na ulicy Górniczej. Jak zarazem do tego garażu, co dużo budzi 

kontrowersji, mi się wydaje, że jeżeli ktoś to ocenił, ten garaż, sprawdził za te pieniądze, co 

Marek powiedział, 12 tysięcy, bądźmy dobrej myśli. Co do, Marcin tu pytał się, jak ma to 

wyglądać ta termomodernizację. Chodzi o mieszkańców o tym. W dniu dwa tygodnie temu, 

trzy tygodnie temu bodajże było zebranie i właśnie było przedstawione jak ma to wyglądać. 

Tam mieszkańcy wiedzą. Chodzi o to, że no będzie to bardzo, bardzo duże utrudnienie i 



prosiliśmy zarazem, żeby było wyrozumiałość między tym i tą firmą, a osobami, które tam 

mieszkają. Myślę, że jakoś dojdziemy tam do porozumienia. Dziękuję.  

 

Radny Bartosz Dutkiewicz 

- Dziękuję, teraz kolega Grzegorz Rapcia prosi o głos.  

 

Radny Grzegorz Rapcia 

- Ja też tylko dwie sprawy takie. Pierwsza sprawa to wyjaśnienie małe tutaj na poprzedniej, na 

przedostatniej sesji. Sołtys się pytał o to przejście dla pieszych, przechodzenie, że tak się 

martwi o mnie i już wyjaśniam Panie Sołtysie, jak to wygląda z punktu widzenia prawnego. 

Jeśli przejście jest oddalone powyżej stu metrów i chcemy przejść, nie musimy iść do tego 

przejścia, także panu nie musi do Dębna iść, czy do Jeziorka pod szkołę. Natomiast jeśli 

przejście, chce pan przejść przez drogę, a przejście znajduje się bliżej jak sto metrów, no musi 

pan niestety dojść do tego przejścia. To jest taka mała kwestia wyjaśnienia i druga sprawa do 

pana burmistrza, do pana wiceburmistrza, czy coś tam zmieniło się w sprawie tej drogi pod 

Grabków odnośnie, ten drugi odcinek w asfalcie, co jest ten pierwszy zrobiony ten odcinek i 

drugi od tej drogi wojewódzkiej. Czy udało się jakiś ten program jakiś ruszył?  

 

Zastępca Burmistrza Włodzimierz Zaręba 

- Szanowni Państwo mamy tu przyznam, że na razie nie wprowadzamy tego do budżetu 

dlatego, że nie ma jeszcze podpisanej umowy, ale mamy środki z programu rozwoju 

obszarów wiejskich na drogę. Udało nam się zdobyć tylko na ulicę od lat wyczekiwaną przez 

mieszkańców Nowej Słupi. To jest ulica, Panie Marku, jak ona się nazywa? Od Marketu tam. 

Ogrodowa w końcu mamy po 8 czy 9 latach borykania się, mamy co prawda połowę środków, 

ale będziemy starać się szukać dodatkowych środków, żeby tę inwestycję w końcu wykonać. 

Natomiast ta droga, jeżeli chodzi o tzw. do śmietnika w jeziorku, jest skazana zawsze na 

porażkę, jeżeli chodzi o takie programy, dlatego że program rozwoju obszarów wiejskich 

również mówi o tym, że punktacja jest, jeżeli ktoś mieszka przy tej drodze, jeżeli jest jakiś, 

tak jak tutaj w przypadku tego marketu, to są dodatkowe jakieś punkty. Krzyżówka z Drogą 

Wojewódzką akurat tam jest, to tam by 8 punktów było, ale niestety to nie wystarczyło na to, 

żeby środki pozyskać. Więc będziemy starać się szukać jakichś innych rozwiązań na 

dofinansowanie, no bo nie stać nas z budżetu gminy wyłożyć tych pieniędzy. Dziękuję.  

 

9. Zamknięcie obrad. 

 

Przewodniczący Rafał Piasecki  

Czy jeszcze chciałby ktoś zabrać głos. Jeżeli nie w takim razie przechodzimy do punktu 

dziewiątego zamykam siedemdziesiątą trzecią sesję Rady Miejskiej. Bardzo dziękuję 

wszystkim za udział. 

 

 Protokołował 

 


